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Pozrite si, ako sa darilo vašim 
deťom či vnukom na Turčianskych 
hrách mládeže 2024
Približne 1 400 súťažiacich z 27 škôl 
v Turci si tradične zmeralo sily 
v atletike, basketbale, futbale, florbale, 
hádzanej, volejbale a v plávaní. 
Prinášame prehľad výsledkov.

Novú nemocnicu môžu 
stavať, zmluva je už 
konečne podpísaná

Do júna 2026 musí byť hotová hrubá 
stavba, ktorá sa bude financovať z peňazí 

z Plánu obnovy a odolnosti. Prvých 
pacientov by mala Nemocnica svätého 

Martina prijať v januári 2029.
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Mesto už má svoju športovú halu 2 - 3
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Výstavba novej modernej 
multifunkčnej haly stála 
viac ako 2‚5 milióna eur. 
Čiastkou 1‚2 milióna eur 
prispelo ministerstvo in-
vestícií, regionálneho rozvo-
ja a informatizácie.
 

 
Novú multifunkčnú špor-
tovú halu, ktorá v rekordne 
krátkom čase vyrástla v areá-
-li ZŠ Alexandra Dubčeka 
v Martine na Severe, pokrstil 
úspešný basketbalový tím 
dievčat práve z tejto školy. Na 
slávnostnom otvorení haly, 
ktoré sa uskutočnilo v stre-
du 5. júna – po 392 dňoch od 
odovzdania stavby, si chlapci 
zahrali i futsal.

V hale sa dá okrem týchto 
dvoch športov hrať aj hádza-

ná, volejbal, nohejbal, florbal, 
bedminton. A určite by sa tu 
dokázala uplatniť aj gymnasti-
ka. Moderný športový stánok 
sa bude využívať na hodiny 
telesnej výchovy, na rôzne 

školské, žiacke či mládežníc-
ke turnaje, na svoje si prídu 
i rekreační športovci a miesto 
v hale si nájdu aj športové 
kluby.

Ako to vyzerá vo vnútri haly
Hracia plocha má rozmery 
40 × 20 m s výbehovou zónou 
z každej strany 2‚5 m. Samo-
zrejmosťou sú striedačky, 
zápasy bude môcť sledovať 100 
divákov.

Nazreli sme aj do zázemia 
haly, jeho súčasťou sú miest-
nosti pre rozhodcov, správcu, 
upratovanie, nechýba ošetrov-
ňa, zasadačka. Na poschodí 
sme videli štyri šatne aj so 
sociálnymi zariadeniami pre 
športovcov, pričom osobitnú 
šatňu budú mať tréneri.

Dodajme ešte, že z južnej 
a východnej strany haly boli 
vybudované prístupové komu-
nikácie, chodníky pre zásobo-
vanie a prístup do objektu.

Dielo má aj ekologický 
rozmer, na streche haly bola 
inštalovaná fotovoltika, čo 
nepochybne výraznejšie 
prispeje k zníženiu nákladov 
na elektrickú energiu.

Martin je aj mestom športu
Výstavba multifunkčnej haly 
mesto stála 2 577 597 eur a bola 
podporená dotáciou Minister-
stva investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie SR 
vo výške 1 200 000 eur. Mesto 
si pomohlo aj úverom z ČSOB, 
ktorý odsúhlasili poslanci 
v apríli minulého roku na 
rokovaní mestského zastupi-
teľstva. Za hlasovalo 19 poslan-
cov a 11 boli proti. Splácať sa 
bude 10 rokov. Stavbu realizo-
vala spoločnosť 3Energy SK, 
s. r. o.

Mesto má konečne svoju športovú 
halu, už teraz je o ňu veľký záujem

Halu pokrstili prvým zápasom úspeš-
né basketbalistky ZŠ A. Dubčeka, ktoré 
pred pár dňami vyhrali Turčianske 
hry mládeže. Foto: Roman Kopka

Nová mestská športová hala sa 
nachádza v areáli ZŠ Alexandra 
Dubčeka v Martine na Severe.  
Foto: archív mesta Martin
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„Martin je mesto športu 
a som nesmierne rád, že už 
druhé volebné obdobie sa nám 
darí podporovať rozvoj športo-
vej infraštruktúry. Takúto 
multifunkčnú športovú halu 
mesto nevyhnutne potrebo-
valo, chýbala nám ako soľ. 
Som si istý, že jej vybudovanie 
bolo správnym rozhodnutím 
a Martinčania si ju rýchlo 
obľúbia,“ povedal Ján Danko, 
primátor Martina.

Ďalej podotkol, že hala 
nebola vybudovaná za účelom 
zisku, je darom mesta najmä 
pre deti a mládež, aby mali kde 
trénovať, hrať zápasy a rozví-
jať svoj talent. Len 20 % per-
cent využitia haly bude mať 
komerčný charakter. Primátor 
v otváracom príhovore po-
ďakoval aj realizátorovi diela 
za dobre odvedenú prácu a aj 
všetkým pracovníkom mesta, 
ktorí ju mali nielen počas 

výstavby, ale aj v prípravnej 
fáze na starosti. Ospravedlnil 
sa v mene mesta pedagógom, 
žiakom a aj rodičom za dis-
komfort, ktorý museli strpieť 
počas výstavby haly. Na čo 
dostal odpoveď, že sa to dalo 
vydržať.

Kto bude halu prevádzkovať
Novú mestskú športovú halu 
bude s vysokou pravdepodob-
nosťou prevádzkovať Správa 
športových zariadení mesta 
Martin, rozhodnúť o tom by 
sa malo zrejme už na júnovom 
zasadnutí mestského zastupi-
teľstva.

„V dopoludňajších hodinách 
bude halu využívať najmä ZŠ 
A. Dubčeka na hodiny telesnej 
výchovy, ale, samozrejme, 
k dispozícií bude aj iným 
školám. Počítame aj s rôznymi 
školskými súťažami a podu-
jatiami, samozrejme, vrátane 
Turčianskych hier mládeže. 
V poobedňajších hodinách 

Za posledných šesť rokov 
pribudli v našom meste 
viaceré športoviská.
 

Pred rokom 2018 viacerí 
športovci, bývalí a aj vtedy 
aktívni, tréneri i funkcionári 
športových klubov kriticky 
poukazovali na zanedbaný 
stav športovej infraštruk-
túry v Martine. Situácia sa 
ale odvtedy výrazne zlepšila 
a v meste v priebehu pár 
rokov pribudli nové športo-
viská.

Na Podháji vedľa starého 
zimného štadióna vyrástla 

nová tréningová hokejová 
hala, pod Slimákom atletic-
ký štadión, ktorý sa čosko-
ro rozrastie aj o tribúnu 
s potrebným zázemím pre 
športovcov.

Na Pltníkoch, doslova na 
zelenej lúke, bol vybudovaný 
športovo-rekreačný areál, 
ktorého súčasťou je futbalové 
ihrisko s umelou trávou, ska-
tepark a pumptracková drá-
ha. Na futbalovom štadióne 
postupne pribudla aj budova 
s potrebným zázemím, verej-
né toalety, skladové priestory. 
Realizovala sa aj prístupová 
cesta, chodníky a parkovisko.

Dana Brezňanová,
riaditeľka ZŠ A. Dubčeka

- Pocity sú úžasné, sme po-
zitívne naladení a veľmi sa 
tešíme. Deti sa nás už dlh-
šie pýtali, kedy budú môcť 
v hale športovať, nevedeli 
sa jej otvorenia dočkať. Do 
školského vzdelávacieho 
programu zapracujeme aj 
rozšírenie výučby teles-
nej výchovy minimálne 
o jednu hodinu, teda zo 
súčasných dvoch na tri za 
týždeň.

Sofia Tavelova,
hráčka basketbalového 
družstva ZŠ A. Dubčeka
- Hala je naozaj veľmi pek-
ná, priestranná. Už sme 
si aj palubovku odskúšali 
a hralo sa nám dobre. Páčia 

sa nám aj koše, je to všetko 
iné ako v starej telocvični. 
Tešíme sa na to, že tu bu-
deme môcť trénovať a hrať 
zápasy.

Miroslav Hriňa,
pedagóg a tréner basketba-
lového tímu ZŠ A. Dubčeka

- Hala je naozaj veľmi 
pekná, moderná, hneď nás 
zaujala veľkými priestor-
mi. Všetci sa tešíme, keď ju 
už budeme môcť pravidel-
ne využívať. Tento špor-
tový stánok nám otvára 
nové možnosti a určite ich 
čo najefektívnejšie vyu-
žijeme. Deti sa z nej tešia, 
veľmi sa im páči, čo je tiež 
dobrou motiváciou, aby 
v nej s chuťou športovali.

(KP)

Povedali o novej športovej hale

Rozvoj športovej infraštruktúry v Martine napreduje

Ďalšou veľkou výzvou 
pre mesto Martin je projekt 
Národného centra plaveckých 

Športovo-rekreačný areál na Pltníkoch. Foto: Braňo Konečný

by mali priestor dostať kluby 
a v neskorších večerných 
hodinách by sme chceli halu 
ponúknuť na komerčný pre-
nájom. Počas soboty a nedele 
sa budú prevažne hrávať rôzne 
turnaje a zápasy," povedal Šte-
fan Balošák, riaditeľ Správy 
športových zariadení mesta 
Martin. Roman Kopka

V hale je aj priestor pre 100 divákov. 
Foto: Roman Kopka

športov, ktorý by mal mať 
svoje miesto v areáli súčasné-
ho letného kúpaliska. (KP)

Realizované s finančnou 
podporou Ministerstva 
investícií, regionálneho 
rozvoja a informatizácie 
Slovenskej republiky – 
program Podpora 
regionálneho rozvoja
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Opravili sa lavičky, dostali 
aj nový náter. Odstraňovala 
sa aj burina, ktorá vytŕčala 
z dlažby.
  

Minulý rok sa samosprávy, 
vrátane mesta Martin, potý-
kali s vážnymi problémami, 
ktoré priniesla vojna na 
Ukrajine, vysoká inflácia, 
enormný nárast cien elektric-
kej energie a aj značný výpa-
dok príjmov z podielových 

Nedá sa to prehliadnuť, pešia zóna 
v centre mesta je krajšia a čistejšia

daní. Pri nedostatku peňazí sa 
muselo výraznejšie šeriť, čo sa 
v našom meste negatívne pre-
javilo aj pri čistení verejných 
priestranstiev, ktoré sa oproti 
minulosti muselo čiastočne 
obmedzovať.

Tento rok je situácia v tejto 
oblasti priaznivejšia, čo vidieť 
napríklad aj na stave pešej 
zóny v historickej časti nášho 
mesta. Okrem strojovej či 
ručnej očisty sa vykonávalo aj 
náročné odburiňovanie, čis-

tili sa odvodňovacie štrbiny – 
ekodreny.

Investovalo sa aj do mestské-
ho mobiliáru, opravili sa smet-
né koše, takisto lavičky, ktoré 
dostali aj nový náter.

A pred pár dňami sa na 
vstupe do pešej zóny pri 
Turčianskej galérii čistili aj 
erby a rôzne symboly, ktoré sú 
zasadené do dlažby. Zreteľne 
a jasne vidieť napríklad aj citát 
S. H. Vajanského – „Si krásny 
Turiec, sladká domovina …"

Evergreenom je stav dlažby 
na pešej zóne. Pozitívnou sprá-
vou ale je, že najviac poškode-
ný úsek od pošty po Slovenské 
komorné divadlo je opravený. 
Takisto sa opravuje uvoľnená, 
resp. poškodená dlažba na 
Ulici M. R. Štefánika, resp. na 
Ul. 29. augusta.

Po zime sa čistili verejné 
priestory aj na sídliskách, 
finišuje sa aj s prvou kosbou, 
pripravuje sa druhá. Opravo-
vať sa budú aj hracie prvky na 
detských ihriskách.

A ako môžeme prispieť my 
občania? Jednoducho, naozaj 
niekedy stačí odhodiť odpadky 
či ohorky z cigariet do smet-
ných košov a nie na zem. Naj-
mä po víkendoch je čo v meste 
upratovať.

 Roman Kopka

Odburiňovanie na pešej zóne.
Foto: Roman Kopka

Čistenie erbov a symbolov, ktoré 
sú osadené v dlažbe na pešej zóne.
Foto: Roman Kopka

Po vyčistení…
Foto: Roman Kopka

Postupne sa opravuje aj dlažba na 
pešej zóne. Foto: Roman Kopka
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Do júna 2026 musí byť 
hotová hrubá stavba, ktorá 
sa bude financovať z peňazí 
z Plánu obnovy a odolnosti. 
Prvých pacientov by mala 
Nemocnica svätého Marti-
na prijať v januári 2029.
 

 
Prišlo to o pár mesiacov ne-
skôr, ako sa predpokladalo, 
možno v hodine dvanástej, 
ale napriek všetkým problé-
mom sprevádzajúcim tento 
proces, predsa len v stredu 
5. júna došlo k splneniu dô-
ležitého míľnika, ktorým je 
podpis zmluvy medzi Univer-
zitnou nemocnicou Martin 
(UNM) a zhotoviteľom stavby 
Nemocnice svätého Martina.

Do opakovaného verejného 
obstarávania sa prihlásili 
traja uchádzači, pričom ví-
ťaznú ponuku na 375 milió-
nov eur bez DPH predložilo 
združenie štyroch dodávate-
ľov Adifex – Hornex – Sytiq – 
Nemocnica MT.

Vyčlenené peniaze nestačia
Dodávateľ sa zaviazal, že do 
44 mesiacov od účinnosti 

zmluvy odovzdá hotové die-
lo. Začať stavať by sa podľa 
slov Jána Guska, zástupcu 
dodávateľa, malo v priebehu 
niekoľkých týždňov. 

Do júna 2026 má byť hotová 
hrubá stavba. Tento dôležitý 
termín súvisí aj s čerpaním 
peňazí z Plánu obnovy a odol-
nosti.

Ešte úradníckou vládou 
bolo z tohto významného 
európskeho finančného 
mechanizmu vyčlenených na 
výstavbu nemocnice viac ako 
250 miliónov eur bez DPH. 

Na finálne dielo je to ale 
málo, projekt bude musieť 
byť dofinancovaný. Súčasná 
vláda sa na rokovaní v prvú 
júnovú stredu uzniesla, že 
potrebné zdroje bude hľadať. 
Ministerka zdravotníctva 
Zuzana Dolinková uviedla, 
že možnosti dofinancovania 
sú viaceré. Napríklad z re-
vízie zdrojov Plánu obnovy 
a odolnosti, z fondov EÚ, zo 

štátneho rozpočtu, v hre sú aj 
úspory z verejného poistenia.

„Verím, že poctivým pl-
nením míľnikov dospejeme 
krok po kroku k vytúžené-
mu cieľu a Slovensko sa na 
začiatku roka 2029 dočká 
moderného zdravotníckeho 
pracoviska so špičkovým 
vybavením, ktoré bude slúžiť 
nielen pacientom, ale aj 
našim budúcim lekárom," 
povedala Zuzana Dolinková, 
ktorá už v januári tohto roku 
zdôrazňovala, že nedovolí, 
aby sa z Martina stali druhé 
Rázsochy, čo by znamenalo 
odobratie financií z Plánu 
obnovy a odolnosti.

Po období neistoty 
pozitívna správa
Riaditeľ UNM Peter Durný 
na tlačovej besede označil 
podpísanie zmluvy s dodáva-
teľom stavby, aj vzhľadom na 
obdobie neistoty, za pozi-
tívnu správu i pre tunajších 
zdravotníkov. Podotkol, 
že majú zámer vybudovať 
excelentnú a modernú ne-
mocnicu participujúcu na 
medzinárodných vedecko-
-výskumných projektoch, 
neustále prinášajúcu inová-
cie nielen do starostlivosti 
o pacientov, ale aj do života 
zdravotníckych pracovníkov. 
„Na tomto mieste by som sa 
rád poďakoval všetkým zain-
teresovaným stranám, ktoré 
investovali enormné úsilie, 
aby sa projekt novej Univer-
zitnej nemocnice svätého 
Martina dotiahol do tejto 
dôležitej fázy.“

Dar aj pre mesto Martin
V Martine nie je žiadnym 
tajomstvom, že s myšlienkou 
vybudovania novej moder-
nej univerzitnej nemocnice 
prišiel súčasný primátor Ján 
Danko. 

„Keď som sa v roku 2014 
som sa uchádzal o pozíciu 
dekana Jesseniovej lekárskej 
fakulty, bol to jeden z mojich 
bodov volebného programu. 
Vtedy sa mnohí nad tým 
usmievali, neverili, že by 
sa takéto niečo mohlo stať. 

A vidíte, dnes bola podpísaná 
zmluva s dodávateľom stavby. 
Samozrejme, nemocnica ešte 
nestojí, ale verím, že už sa 
nemôže nič zásadné stať, aby 
sa tento projekt nedotiahol 
do úspešného konca. Je to 
najkrajší darček k 740. výro-
čiu prvej písomnej zmienky 
o Martine, ktoré si tento rok 
pripomíname. Je to najväčšia 
investícia nielen v histórii 
mesta Martin, ale zrejme aj Ži-
linského kraja. Pre Martinča-
nov, pre pacientov, ale najmä 
pre nás zdravotníkov je to dar, 
ktorý posunie dejiny sloven-
skej medicíny výrazne dopre-
du. Výstavbou novej špičko-
vej nemocnice sa prakticky 
uzavrie aj kampus excelentnej 
vzdelávacej inštitúcie, ktorý 
nemá obdobu. Teším sa, že 
som sa tohto momentu dožil 
a že sa tento významný pro-
jekt aj pre obyvateľov Martina 
začne realizovať."

Univerzitná nemocnica 
svätého Martina bude mať 
vlastnú ambulantnú, diag-
nostickú a terapeutickú časť, 
samostatný trakt pre detskú 
medicínu a urgentný príjem 
s traumacentrom, ktorý bude 
prispôsobený na zmiešanú 
prevádzku pre deti a dospe-
lých. Vznikne v nej 660 lôžok 
v prevažne jednolôžkovom 
štandarde izieb. 

Nová univerzitná nemoc-
nica prinesie ideálne pod-
mienky pre moderný spôsob 
poskytovania zdravotnej 
starostlivosti. Unikátny dizajn 
s prepracovanou logistikou 
a sofistikovanou IT infraš-
truktúrou, využívajúcou 
smart riešenia, zjednoduší 
a zefektívni prácu zdravotní-
kov a spríjemní pobyt pacien-
tom. Projekt je navrhnutý 
s minimálnym vplyvom na 
životné prostredie. Vybavenie 
najmodernejšími technoló-
giami sprístupní výdobytky 
medicíny pacientom a záro-
veň poskytne optimálne pod-
mienky na výchovu budúcich 
zdravotníkov, keďže bude 
výučbovou bázou študentov 
Jesseniovej lekárskej fakulty 
UK v Martine. Roman Kopka

Podpísanie zmluvy o výstavbe 
Nemocnice svätého Martina 

oznámila ministerka zdravot-
níctva Zuzana Dolinková na 

tlačovej besede v Martine. 
Foto: MZ SR

Zmluva je konečne 
podpísaná, nová nemocnica 
sa môže začať stavať
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Mestské zastupiteľstvo na 
svojom rokovaní 30. mája 
rozhodlo o viacerých úpra-
vách rozpočtu. Pripravili 
sme ich prehľad.
 

 
Financovanie 
projektových 
dokumentácií

 
Ministerstvo investícií, 
regionálneho rozvoja a infor-
matizácie (MIRRI) na základe 
príslušného projektu refun-
duje mestu Martin náklady 
na realizáciu projektových 
dokumentácií. Ide o projek-
tové dokumentácie na Kino 
Moskva, cyklotrasu pri rieke 
Turiec v mestskej časti Zátur-
čie a multifunkčnú športovú 
halu. Podmienkou refundácie 
je zabezpečenie uskutočne-
nia projektov, resp. vyššieho 
stupňa projektovej dokumen-
tácie.

MIRRI na účet mesta za-
slalo čiastku 152 304,90 eura, 
pričom z tohto balíka peňazí 
bola refundovaná čiastka vo 
výške 23 598 eur na projekt 
„Dobudovanie chodníkov, 
cyklokomunikácií a lávky 
cez rieku Turiec v mestskej 
časti Záturčie“. MIRRI mestu 
Martin v rámci tohto projek-
tu refundovalo náklady na 
projektovú dokumentáciu 
pre územné rozhodnutie. 
Ďalšou podmienkou tejto 
refundácie je ale zabezpečiť 
ďalší stupeň dokumentácie, t. 
j. dokumentáciu pre stavebné 
povolenie. Poslanci preto na 
májovom rokovaní mestské-
ho zastupiteľstva rozhodli 
o vyčlenení čiastky 38 400 eur 
na vypracovanie projektovej 
dokumentácie pre staveb-
né povolenie. Ekonomický 
odbor navrhol túto sumu vy-
naložiť z refundovanej platby 
od MIRRI.

Príspevok pre OOCR 
Turiec, dotácie na 
prevádzku pobočiek 
Turčianskej knižnice, 
podpora Scénickej 
žatvy a festivalu 
Dotyky a spojenia

Poslanci rozhodli aj o čer-
paní finančných prostried-
kov z rezervného fondu na 
bežné výdavky a to vo výške 
126 044 eur. Z tohto balíka 
peňazí pôjde 53 447 eur ako 
mimoriadny príspevok pre 
Oblastnú organizáciu cestov-
ného ruchu Turiec (OOCR), 
pričom podľa poslanca Jozefa 
Krištoffyho, zástupcu mesta 

Poslanci aj v máji menili 
rozpočet mesta. 
Vyčlenili peniaze i na kultúru, 
detské ihriská a očistu mesta

Prízemie ubytovne na Robotníckej 
ulici bude po rekonštrukcii patriť 

Diecéznej charite, ktorá posky-
tuje služby pre sociálne slabších 

občanov. Poslanci na potrebnú 
rekonštrukciu vyčlenili viac ako 
93-tisíc eur, ktoré mesto získalo 

z predaja objektu a pozemkov na 
Kollárovej ulici. 

Foto: Roman Kopka

1. 

2. 

Najväčšiu dôveru vo voľ-
bách do Európskeho parla-
mentu dosiahlo v Martine 
Progresívne Slovensko, 
voliči mu odovzdali 4 945 
hlasov (31‚07 %). Druhý 
Smer-SSD získal 4 330 
hlasov (27‚21 %.), tretia 
Republika má 2 126 hlasov 
(13‚36 %). Nasleduje Hlas-
-SD – 1 099 hlasov (6‚90 %) 
a SaS – 827 hlasov (5‚19 %). 
Ďalšie poradie: Demokrati 
získali v Martine 794 hlasov 
(4‚98 %), KDH 685 hlasov 
(4‚30 %), SNS 346 hlasov 
(2‚17 %), koalícia Slovensko, 
Za ľudí 259 hlasov (1‚62 %) 
a Zdravý rozum 169 hlasov 
(1‚06 %). Ostatné strany ne-
dosiahli ani 0‚6 % hlasov.

Volebná účasť v meste 
Martin dosiahla 38‚33 %, zo 
41 699 zapísaných voličov sa 
k volebným urnám dostavi-
lo 16 189.

Preferenčné hlasy 
v Martine, zvolení kan-
didáti: 1. Ľ. Ódor (PS) – 
3 471. 2. Ľ. Blaha (Smer) – 
2 217, 3. E. Kaliňák – 1 826, 
4. M. Uhrík (Republi-
ka) – 1 494, 5. V. Cifrová 
Ostrihoňová (PS) −1 438, 
6. M. Beňová (Smer) – 1 384, 
7. J. Laššáková (Smer) 
−1 227, 8. M. Hojsík (PS) – 
996 hlasov, 9. M. Mazurek 
(Republika) – 779 hlasov, 
10. Ľ. Karvašová (PS) – 715, 
11. M. Wiezik (PS) – 543 hla-
sov, 12. K. Roth Neveďalová 
(Smer) – 508, 13. B. Ondruš 
(Hlas-SD) – 488, 14. M. Lex-
mann (PS) – 355 15. L. Yar 
(PS) – 215 hlasov.

V celoslovenskom me-
radle vyhralo voľby do EP 
Progresívne Slovensko 
s 27‚81 % (6 mandátov), na-
sledujú Smer-SSD – 24‚76 % 
(5 mandátov), Republika – 
12‚53 % (2 mandáty). V EP 
bude mať zo Slovenska ešte 
zastúpenie Hlas-SD – 7‚18 % 
(1 mandát) a KDH – 7‚14 % 
(1 mandát). Volebná účasť 
v SR dosiahla 34‚88 %. (KP)

V Martine vyhralo PS
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Martin v OOCR Turiec, tieto 
financie budú použité aj na 
rekonštrukciu Turisticko-
-informačného centra, ktoré 
sa ešte v závere minulého 
roku presťahovalo z budovy 
Millénia do priestorov Kina 
Moskva. Pripomeňme si, že 
poslanci na aprílovom zasad-
nutí schválili uznesenie, podľa 
ktorého 100 percent vybranej 
dane z ubytovania (predtým 
to bolo 50 percent) pôjde na 
činnosť OOCR. Suma 53 447 je 
tak doplatkom do tejto výšky 
za rok 2023.

Poslanci ďalej rozhodli o po-
skytnutí dotácií a to nasledov-
ne: 15-tisíc eur pre Turčiansku 
knižnicu v Martine na finan-
covanie jej pobočiek v Záturčí 
a na Ľadovni, 6-tisíc eur pre 
Národné osvetové centrum na 
organizovanie Scénickej žatvy, 
15-tisíc eur pre Slovenské ko-
morné divadlo na organizáciu 
divadelného festivalu Dotyky 
a spojenia.

Mestské zastupiteľstvo vy-
členilo aj 19 600 eur na úhradu 
faktúr za elektrickú energiu 
počas stavebných prác na ob-
jekte Envirocentra v priekop-
skom SIM-e, ďalej 8 200 eur 
na úhradu záloh za elektrickú 
energiu a teplo v novovybudo-
vanej multifunkčnej športovej 
hale na Severe. Hala bude 
odovzdaná Správe športových 
zariadení mesta Martin, ale 
kým sa tak stane, mesto musí 
zálohy uhrádzať.

Z rezervného fondu sa vyčle-
ní na bežné výdavky aj čiastka 
8 797 eur a tieto peniaze sú ur-
čené pre so-ciálno-zdravotnú 
oblasť a to na dofinancovanie 
finančných prostriedkov po-
žadovaných žiadateľmi do 100 
percent požadovanej sumy. 

Nové priestory pre 
Diecéznu charitu

 
V obchodnej súťaži mesto za 
93 023 eur predalo budovu 
vo svojom vlastníctve (67 702 
eur) aj s príslušným pozem-
kom (25 321 eur) na Kollárovej 
ulici. V tomto objekte boli 
Diecéznou charitou Žilina 
poskytované služby pre so-

ciálne slabších občanov mesta, 
okrem iných aj ľuďom bez 
domova. Radnica má záujem 
o to, aby sa tieto služby ďalej 
poskytovali, preto vytypovala 
na tento účel nové priestory. 
Ako najvhodnejšia sa ukáza-
la ubytovňa na Robotníckej 
uli ci, v ktorej je voľné nevy-
užívané prízemie. To však 
treba stavebne upraviť. Počíta 
sa s dizpozičnými zmenami 
priečok, dvernými a okennými 
otvormi, s úpravou rozvo-
dov kúrenia, teplej a stude-
nej vody, elektroinštalácie, 
povrchovou úpravou stien 
a podláh. Poslanci rozhodli, že 
na tieto stavebné úpravy pou-
žijú peniaze z predaja budovy 
a pozemku na Kollárovej ulici 
a to v plnej výške.

Oprava ihrísk  
a čistota v meste

 
Štvrtým okruhom zmien 
rozpočtu, ktorým sa poslanci 
zaoberali, bola oblasť pro-
stredia pre život a oddych 
občanov a aj oblasť cestnej 
dopravy, miestnych komuni-
kácií a verejného priestran-
stva. Z rezervného fondu bolo 
do týchto oblastí vyčlenených 
celkovo 110-tisíc eur. Z tejto 
sumy sa 30-tisíc eur vyčlenilo 
na opravu detských prvkov na 
detských ihriskách a rovnako 
30-tisíc na údržbu mestské-
ho mobiliáru, ktorá sa týka 
opravy lavičiek, rôznych 
spojovacích prvkov, hojda-
čiek, kolotočov, šmýkačiek a aj 
výmeny piesku v pieskovis-
kách. Zvyšných 50-tisíc eur sa 
vyčlenilo na čistenie verej-
ných priestranstiev a autobu-
sových zastávok. Na tento účel 
sa použije aj ďalších 150-tisíc 
eur, ktoré mesto vďaka priaz-
nivej zime ušetrilo na zimnej 
údržbe.

Čistenie verejných priestran-
stiev sa vykonáva strojovou, 
resp. ručnou očistou verejných 
priestranstiev, komunikácií, 
cyklochodníkov, schodov 
a nadchodov, očistou zastávok 
MHD a ich okolia (vrátane zbe-
ru odpadkov), odburiňovaním 
námestí a pešej zóny, zámkovej 
dlažby, krajníc a komunikácií 
v správe mesta.

V tomto kontexte mestské 
zastupiteľstvo schválilo aj 
návrh poslanca M. Uherčíka 
("ZA" hlasovalo 52 percent z 25 
prezentovaných poslancov), 
aby vedenie mesta pripravilo 
porovnanie činnosti v sú-
vislosti s čistením verejných 
priestranstiev či zastávok 
Sociálnym podnikom mesta 
Martin s výkonom činností, 
ktoré v súčasnosti zmluvne vy-
konáva firma Brantner Fatra. 
Porovnať sa má aj oblasť čin-
ností týkajúcich sa mestského 
mobiliáru a detských ihrísk.

Čerpanie úveru

Mesto si v roku 2023 zobralo 
úver zo Slovenskej sporiteľne 
vo výške 5 miliónov eur na 
investičné akcie s tým, že sa 
začne čerpať až v tomto roku. 
Keďže ale v decembri minu-
lého roku bolo z tohto úveru 
nutné vyčleniť 466-tisíc eur na 
financovanie investičnej akcie 
Envirocentra (písali sme už 
o tom aj v MN), treba túto sku-
točnosť zohľadniť aj v rozpočte 
na rok 2024, v ktorom bola pô-
vodne rozpočtovaná celá suma 
z úveru. Kapitálové výdavky 
tak poslanci znížili v položke 
„Rezerva z úveru" o vyššie uve-
dených 466-tisíc eur. (KP)

3. 

4. 

5. 

Zastupiteľstvo na návrh radnice dotá-
ciou vo výške 15-tisíc eur podporilo aj 
divadelný festival Dotyky a spojenia, 

ktorý sa začne 24. júna. Organizuje ho 
Slovenské komorné divadlo.  

Foto: FB SKD

STRUČNE Z MARTINA

Uznesenie k atentátu 
na premiéra. Mestské 
zastupiteľstvo v Mar-
tine odsudzuje atentát 
na predsedu vlády SR 
Roberta Fica, ktorý je 
bezprecedentným ne-
prijateľným útokom na 
demokratické zriadenie 
Slovenskej republiky. 
Vyzýva volených zástup-
cov na všetkých úrov-
niach verejného života 
ako aj širokú verejnosť 
k upokojeniu spoločen-
skej situácie, k návratu 
k slušnej a civilizovanej 
komunikácii a k hod-
notám, ktoré ako národ 
dlhodobo uznávame. 
Praje predsedovi vlády 
Slovenskej republiky 
Robertovi Ficovi skoré 
uzdravenie.

Fotovoltika na stre-
che mestského úradu. 
Na budove mestského 
úradu v Martine na 
Vajanského námestí 
bolo inštalovaných 
220 solárnych panelov. 
Konštrukčné prvky sú 
vyrábané z ľahkého, 
pevného a nehrdzave-
júceho kovu, aby odo-
lávali nepriaznivým 
vonkajším vplyvom. 
Monitorovanie a riade-
nie výkonu a prietokov 
elektrickej energie bude 
prebiehať prostred-
níctvom inteligentnej 
riadiacej jednotky, ktorá 
bude vďaka presným 
meraniam a komunikač-
nému rozhraniu riadiť 
a optimalizovať distri-
búciu a vlastnú spotre-
bu elektrickej energie. 
Fotovoltický zdroj za rok 
vyrobí približne 99 000 
kWh elektrickej energie. 
Táto technológia výroby 
elektrickej energie je 
ekologická a prispieva aj 
k šetreniu financií.

 Roman Kopka
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Mestskí policajti 
majú od začiatku 
mája posily, 
stretávame ich v meste

Minimálne dva a pol roka 
budeme aj v uliciach Marti-
na stretávať členov miestnej 
občianskej a preventívnej 
služby. Zatiaľ sa ukazuje, že 
sú zdatnou posilou mest-
ských policajtov.
  

Od začiatku mája má martin-
ská mestská polícia nové posi-
ly. Do jej tímu po absolvovaní 
potrebného školenia pribudli 
štyria členovia miestnej ob-
čianskej a preventívnej služby 
(MOPS). Chlapi pochádzajú 
z rómskej komunity a žijú 
na Bambuskách. Dobre tak 
poznajú miestne pomery, čo 
je pri plnení povinností, ktoré 
vyplývajú z ich pracovnej ná-
plne, nepochybnou výhodou. 
Traja členovia MOPS nastúpi-
li do služby hneď v máji, štvr-
tý na začiatku tohto mesiaca.

„Ešte predtým sa usku-
točnilo výberové konanie, 

Pred podchodom pri OC Galéria je 
teraz oveľa väčší pokoj.

Foto: Roman Kopka

ktorého súčasťou boli aj 
príslušníci mestskej polície, 
ktorí pracujú aj s margi-
nalizovanými skupinami. 
Práve oni pomohli vytypovať 
vhodné typy pre túto prácu, 
obrazne povedané, nelovili 
sme tak v neznámych vodách. 
Naopak, záujemcov sme 
veľmi dobre poznali," povedal 
Sebastián Andrášik, hovorca 
MsP Martin.

Pracujú v dvoch zmenách
Členovia MOPS pracujú na 
dve zmeny – na rannej a po-
obednej. Aktivity hliadky sú 
zamerané na ochranu detí 
a mládeže pred negatívnymi 
javmi, prioritou ich činnosti 
je aj ochrana životného pro-
stredia a zlepšovanie kvality 
života v obci.

Rozmeňme si to na drobné. 
Ranná zmena začína službu 
na Bambuskách a sprevádza 
deti na ceste do školy škol-

ským autobusom. A potom aj 
na spiatočnej ceste domov.

„Kolegovia z vlastnej inicia-
tívy dohliadajú aj na to, aby 
všetky deti išli do školy. Ak sa 
niektoré z nich pozabudnú, 
zaklopú aj rodičom na dvere 
a pripomenú im, aká je pre 
ich ratolesti dôležitá školská 
dochádzka," popísal jednu 
z činností členov MOPS Seba-
stián Andášik.

Nové posily mestských 
policajtov vidia Martinčania 
aj v centre mesta. Prakticky 
až do neskorých večerných 
hodín monitorujú priestor 
v podchode na Kohútovej 
ulici, takisto pred OC Galéria, 
katolíckym kostolom, natra-
fiť na ne môžete napríklad 
aj priamo na pešej zóne, na 
Vajanského námestí či vo 
Hviezdoslavovom parku. 
Povinnosti majú aj na Robot-
níckej ulici alebo v lokalite Na 
Kameni.

Začali dobre, oceňuje to aj 
verejnosť
„Samozrejme, na hodnotenie 
je ešte priskoro, ale zatiaľ sú 
prvé výsledky členov MOPS 
pozitívne a zaznamenávame 
už aj kladné ohlasy občanov 
nášho mesta," podotkol Seba-
stián Andrášik.

Aj my sme si všimli, že pred 
OC Galéria pri podchode sa už 
nezdržujú ľudia bez domova, 
nespia na lavičkách v centre 

alebo v parku. Chlapi komu-
nikujú slušne, pokojne, majú 
rešpekt.

„Skvelá práca, odkedy sa 
tieto hliadky objavili v meste, 
máme väčší pokoj. Nikto nám 
pred prevádzkou nekričí, 
nespieva, neháda sa, nepije 
alkohol, nevykonáva v oko-
lí svoje potreby. Spokojní 
sú aj naši zákazníci, ktorí 
si v pokoji môžu vychutnať 
kávu aj vonku, kde máme 
sedenie. Dúfam, že to takto 
čo najdlhšie vydrží a určite by 
bolo fajn, keby členov týchto 
hliadok bolo viac a mohli by 
tak slúžiť aj cez víkendy," po-
vedal Maroš Matuščin, vedúci 
kaviarne v OC Galéria.

Spokojní s prácou sú aj 
samotní členovia miestnej 
občianskej a preventívnej 
služby, ktorí bez problémov 
zapadli do početného kolek-
tívu mestských policajtov. 
Robota ich baví, sú na ňu 
hrdí, vážia si príležitosť, kto-
rú dostali.

A ako to celé vzniklo? Mesto 
Martin uspelo so žiados-
ťou o nenávratný finančný 
príspevok na miestne občian-
ske a preventívne služby vo 
výške 169 030,99 eura. Z tohto 
príspevku je aj hradená mzda 
štyroch pracovníkov a to po 
dobu 30 mesiacov. Pre pra-
covníkov je zabezpečené aj 
oblečenie, obuv a pomôcky.

Roman Kopka

Členovia MOPS dozerajú na verejný 
poriadok aj vo Hviezdoslavovom par-
ku. Foto: Roman Kopka
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TURČIANSKE MEDOBRANIE
VODOSLÁVA 2024A

V SOBOTU 29. JÚNA 
V NECPALOCH

MAJSTROVSTVÁ SVETA  
A MNOHO ĎALŠIEHO

Okrem hudby a folklóru je pre návšte-
vníkov pripravené Necpalské mlynče-
kovo, trh remesiel a ľudového umenia, 
všakovaké jedlá a nápoje, ochutnávka 
turčianskych medov, medoviny a predaj 
včelárskych produktov. No bude tam aj 
interaktívna expozícia Národného par-
ku Veľká Fatra s priliehavým názvom – 
Tajomstvá turčianskej prírody. Včelárov 
zaujmú odborné prednášky. Deti v Nec- 
paloch nájdu Turčianske kráľovstvo 
včiel a čírej vody s vodníkmi Čľupkom, 
Čľapkom a vílou Rosičkou, ktorí si pre 
nich prichystali množstvo hier a súťaží. 

Obľúbené podujatie pre celé rodi-
ny začína o 10.00 v centre Necpál. 
Program bude už tradične bohatý. 
Hviezdou hudobného programu je 
Tomáš Bezdeda s kapelou. Ich vystú-
penie začína o 15.30. Počas dňa sa 
návštevníkom predstaví Detský fol-
klórny súbor Turiec, Magdaléna Gá-
ťová s harmonikou, Bubnovačka, ZUŠ 
Martin, kapela Sona Kmeť Band. O hu- 
dobný záver podujatia sa postará DJ 
SET.

Nebudú chýbať ani ďalšie atrakcie pre 
deti, či lukostreľba. Veľmi zaujímavou 
novinkou bude mobilná lezecká stena. 
Potešia určite aj sokoliari, či možnosť pov-
oziť sa na koníkovi. Okrem pôsobivého 
slávnostného sprievodu, zlatým klincom 
podujatia bude tretí ročník Majstrovstiev 
sveta v nosení vody v deravom vedre. 
Premiéru bude mať Súťaž o najkrajšieho 
vodníka z turčianskych potokov. Nuž, kto 
príde, určite sa nebude nudiť.

OCHUTNÁVKA 
VODY Z CHÝRNEHO 

NECPALSKÉHO PRAMEŇA

Organizátormi podujatia sú Nadácia 
Turčianskej vodárenskej spoločnos-
ti a obec Necpaly. Nadácia dlhodobo 
rôznymi formami informuje verejnosť  
o mimoriadnej kvalite turčianskej pitnej 
vody. Vynikajúcu vodu z Necpalského 
prameňa budú môcť návštevníci ochut-
nať číru, alebo vo forme sodastreamu  
s ovocnými šťavami v expozícii Turvodu 
pred obecným úradom. Okrem mimo-
riadnej kvality turčianskej pitnej vody 
netreba zabúdať ani na to, že: VODA  
Z VODOVODU JE 350 KRÁT LACNEJ- 
ŠIA AKO BALENÉ VODY Z OBCHODOV!

Tohtoročné Turčianske medobranie a vo- 
doslávu podporili – generálny spon-
zor Vipox a sponzori – TuCon, a.s., CORA 
GEO, MARINER plus s.r.o. Podujatie je rea- 
lizované s finančnou podporou Oblastnej 
organizácie cestovného ruchu Turiec. Part-
nermi podujatia sú Turčianska vodárenská 
spoločnosť, a.s., Správa Národného parku 
Veľká Fatra a ZO SZV Martin. 

Program podujatia nájdete na:  
www.zaturka.sk

Necpalské mlynčekovo

Majstrovstvá sveta v nosení 
vody v deravom vedre

R24-06-01
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Deň detí mal v našom meste 
viacero podôb, jedno mali 
ale všetky podujatia spoloč-
né a to množstvo rôznych 

hier, atrakcií a zábavy. 
Videli sme sa na Divadelnom 
námestí v centre mesta, ale 
aj na Podháji, Severe, v Prie-

kope či v Záturčí. Zábavný-
mi podujatiami prispeli aj 
viaceré mestské školy.

Fotoreportáž: MDD v Martine, 
to je kopec radosti a zábavy

Pestrý program na MDD pripravila na Divadelnom námestí Kultúrna scéna a to aj v spo-
lupráci s mestom Martin. Decká so zaujatím sledovali aj divadelné predstavenie. 
Foto: KS MT/Matej Tylka

Na Námestí francúzskych partizánov na Severe bola jednou z viacerých atrakcií aj horo-
lezecká stena.
Foto: archív JK

Jazda na koníkoch potešila deti v Záturčí.
Foto: Turiec pre deti

Podujatie k MDD priprava pre svojich žiakov aj ZŠ na Mudroňovej ulici. 
Foto: Bruno Horecký

Do priekopského SIM-u prišli decká 
pozdraviť aj vojaci, predviedli im svoju 
techniku. Foto: Miroslav Hamar

V centre mesta nemohol chýbať ani kamarát všetkých detí, Martinko. 
Foto: KS MT/Matej Tylka

Veselo bolo aj pri Hasičskej zbrojnici v MČ 
Podháj-Stráne. Maľovanie na tvár je stáv-
kou na istotu. Foto: FB MČ Podháj-Stráne

Aj takto sa dalo zabaviť. S deťmi sa hrali aj 
dospeláci. Foto: KS MT/Matej Tylka

Stretnutie so Spider-Manom má tiež čosi 
do seba, uchová ho aj spoločná fotka. 
Foto: KS MT/Matej Tylka
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Rozhodli o požadova-
ných dotáciách
VMČ Ľadoveň-Jahod-
níky-Tomčany ešte na 
svojom májovom zasad-
nutí prerokoval žiadosti 
o dotácie a po prerokova-
ní rozhodol o pridelení 
finančných prostriedkov 
nasledovne: 1 000 eur na 
projekt Maľovaný most 
pre SZUŠ Deep, 1 500 eur 
na projekt Škola volá 
takisto pre SZUŠ Deep, 
2 500 eur na kultúrne 
podujatia počas roka 2024 
pre občianske združenie 
Sommelier, 1 000 eur na 
činnosť Klubu seniorov 
Tomčany a 75 eur na 
obnovu knižných búdok 
v mestskej časti pre ob-
čianske združenie Metro.

Opraví sa kolotoč a do-
sype piesok v pieskovis-
kách
VMČ Košúty sa na svojom 
májovom zasadnutí 
oboznámil s cenovou 
ponukou na opravu 
kolotoča, ktorý sa nachá-
dza na Rázusovej ulici. 
Súhlasí s ňou a na opravu 
kolotoča z rozpočtu VMČ 
vyčlenil 799‚53 eura. Po-
slanci ďalej vyčlenili 990 
eur na vyčistenie a dosy-
panie piesku na desiatich 
pieskoviskách, ktoré sú 
umiestnené v mestskej 
časti. VMČ Košúty ďalej 
prerokoval žiadosť od 
združenia ALGADE-ART 
so zámerom vybudovať 
pódium, ktoré by sa stalo 
súčasťou exteriéru oddy-
chovej zóny pri jazierku 
v Košútoch. Prvotným 
zámerom je využiť toto 
pódium na prezentáciu 
tvorby keramiky. Na vy-
budovanie pódia vyčlenil 
požadovaných 260 eur.

 (KP)

ZO ZÁPISNÍC
VÝBOROV
MESTSKÝCH ČASTÍ

Možností na športovanie 
majú obyvatelia MČ Martin-
-Záturčie viacero.
  

Na Gándhího ulici v Záturčí, 
na kraji strítbalového, resp. 
basketbalového ihriska, 
pred pár týždňami pribudol 
betónový stolnotenisový stôl, 

ktorý je určený širokej verej-
nosti. Inými slovami, kto má 
chuť, môže si zahrať. Pred 
blížiacimi sa letnými prázd-
ninami sa tak možnosti na 
športové vyžitie na najmlad-
šom martinskom sídlisku zas 
o čosi rozšírili. Pripomeňme 
si, že pri ZŠ na Ulici Aurela 
Stodolu sa dá hrať futbal, na 

Makovického ulici sú k dis-
pozícii aj dva tenisové kurty 
s umelým osvetlením, ktoré 
prevádzkuje Správa športo-
vých zariadení mesta Martin. 
Priaznivci cvičenia pod ho-
lým nebom zas môžu využiť 
work-outové ihrisko.

Poslanci VMČ na osadenie 
stolnotenisového stola zo 
svojho rozpočtu vyčlenili 
2-tisíc eur. Myslí sa však aj 
na najmenších, naplánovaná 
je totiž aj výmena piesku na 
všetkých detských pieskovis-
kách v Záturčí, čo bude stáť 
400 eur. 
 (KP)

MČ ZÁTURČIE: Možnosti na vonkajšie športovanie 
sa v Záturčí rozšírili o stolný tenis.

Foto: FB MČ Záturčie

Po schválení príslušných 
všeobecne záväzných naria-
dení bude VMČ aktivovať 
informačné stretnutia a pre-
zentáciu zmien v médiách.
  

V pondelok 3. júna sa na 
MsÚ v Martine uskutočnilo 
stretnutie poslancov VMČ 
Martin-Stred s predstaviteľmi 
Martinskej parkovacej spo-
ločnosti (MPS).

„Témou stretnutia bolo 
prerokovanie návrhu zmien, 
ktoré prináša nová parkova-
cia politika pre našu mestskú 
časť. Vedenie MPS zodpoveda-

MČ MARTIN-STRED: Diskutovali o návrhu parkovacej politiky

lo naše otázky a pripomienky. 
Všetci sme sa zhodli, že súčas-
ný systém parkovania v meste 
je neudržateľný, potrebuje 
výrazné zmeny. Dôležitou 
súčasťou zavádzania nového 
parkovacieho systému musí 
byť intenzívna informačná 
kampaň, osobné stretnutia, 
veľa komunikovania, vysvet-
ľovania," povedal Juraj Stahl, 
predseda VMČ Martin-Stred.

Súčasťou navrhovaných 
zmien by mali byť zjed-
nosmernenia niektorých ulíc, 
čím by sa vytvorili možnosti 
na budovanie nových parko-
vacích miest. Treba ale dodať, 

že niektoré parkovacie mies-
ta, ktoré nespĺňajú technické 
parametre, zaniknú.

„Pri posudzovaní zmien 
v prvom rade sledujeme záu-
jem rezidentov našej mestskej 
časti, elimináciu vozidiel, 
ktoré do mestskej časti, jej 
rezidentských lokalít, nepat-
ria. Výrazné zvýhodnenia sú 
navrhované pre obyvateľov 
s trvalým pobytom v našom 
meste. Ihneď po schválení 
príslušných VZN budeme ak-
tivovať informačné stretnutia 
a prezentáciu zmien v mé-di-
ách," zdôraznil poslanec Juraj 
Stahl. (RED)

Blížiace sa leto si Záturčania 
môžu spestriť aj stolným 
tenisom
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Možností ako športovať, 
cvičiť a starať sa o svoje zdra-
vie je viac. S niektorými sa 
zoznámili aj Martinčania na 
nultom ročníku Martinské-
ho dňa zdravia.
  

Toľko zdravého pohybu, 
návalu pozitívnej energie 
a nadšenia pre dobrú vec už 
dávno Divadelné námestie 
v Martine nezažilo. Pričinili sa 
o to nielen organizátori a po-
zvaní aktéri úvodného ročníka 
Martinského dňa zdravia, ale 
predovšetkým stovky ľudí, 
ktorí sa zapojili do množstva 
rôznych aktivít, ktoré toto 
veľmi vydarené podujatie 
ponúkalo.

Radosť z pohybu
O dnešných deťoch sa často 
hovorí, že sa im cvičiť či špor-
tovať veľmi nechce. Ale nie 
je to celkom pravda, treba im 
dať len príležitosť, vedieť ich 
zaujať a zabaviť. Stopercent-
ne sa to podarilo kolektívu 
Active Areny, ktorý pripravil 
pútavý tréning pre našich 
najmenších.

Marianna Barčíková, 
zdravotníčka z Univerzitnej 
nemocnice Martin, so svojou 
partiou všetkým prítomným 
názorne predviedla, že cvičiť 
sa dá v každom veku a hocik-
de.

„Aj doma v obývačke, vôbec 
netreba chodiť do posilňovne. 
Len treba chcieť," nabádala 
s úsmevom Martinčanov 
a Martinčanky počas ukážky 
walking for health.

Najprv sa do cvičenia zapo-
jilo len pár odvážlivcov, ale 
netrvalo dlho a počet Martin-
čanov na kockách Divadelné-
ho námestia narástol. Nával 

energie prinieslo aj skupinové 
cvičenie Zumba, ktoré viedla 
Maťa z Turian.

Bolo z čoho vyberať
Na svoje si prišli aj priaznivci 
crossfitu, piloxingu a deep-
-worku, napriek značnému 
teplu sa neváhali zapojiť do 
cvičenia.

Crossfit, pri ktorom sa do 
cvičenia zapája celé telo, zaujal 
aj Emanuela Hořavu zo Zátur-
čia. „Chcel som si to vyskúšať. 
Cvičenia boli intenzívne, 
miestami aj náročnejšie, ale 
bavili ma. Najťažšie pre mňa 
asi boli drepy na karimatke, 
keďže som vysoký, naopak, 
celkom dobre som zvládol 
cvičenie s pomocou debničky, 
lebo to bolo ako kráčanie do 
schodov, čo robím bežne. Aj 
tréning s kotúčmi mi išiel cel-
kom dobre. Crossfit ma upútal 

a určite budem volať trénerovi 
Matúšovi Ďudíkovi, ako by 
sa dalo ďalej pokračovať. A čo 
hovorím na podujatie? Veľmi 
inšpiratívne, zaujímavé a aj 
zmysluplné. Vládne tu skvelá 
atmosféra, som veľmi rád, že 
som sa ho mohol zúčastniť."

Matúš Ďudík, tréner crossfi-
tu, nám povedal, že išli do cvi-
čenia na Divadelnom námestí 
s rešpektom, keďže ešte podľa 
jeho slov nie je v Martine do-
statočné povedomie o tom, čo 
crossfit je.

„Je to funkčný typ trénin-
gu, pri ktorom sa využívajú 
pohyby, ktoré počas dňa bežne 
vykonávame – výšľapy, vykra-
čovania, drepy a podobne," 
vysvetľoval Matúš.

„Pri tréningu nás síce 
podržala naša komunita, ale 
napokon sa k cvičeniu pridali 
aj mnohí Martinčania a milo 
ma prekvapilo, ako to zvládli," 
podotkol Matúš.

Do scenára Martinského 
dňa zdravia skvele zapadlo aj 
3. kolo Martinskej celoroč-
nej olympiády rekreačných 
športovcov, ktoré sa tentoraz 
nieslo v znamení cyklistiky 
a zúčastnila sa ho takmer 
stovka športovcov a to od detí 
v predškolskom veku až po 
seniorov.

„Spojiť olympiádu, na ktorej 
sa často zúčastňuje celá naša 
rodina, s týmto podujatím bol 
veľmi dobrý nápad," povedala 
Lucia Kollárová z Martina.

Na svoje si prišli aj bežci, 
ktorí si zabehli 5 km dlhú trať 
vedúcu od Divadelného ná-
mestia k Slovenskému národ-
nému múzeu, priemyslovke, 
odtiaľ pokračovali do Tomčian 
a späť do centra podujatia po-
pri Národnom cintoríne.

„Bežalo nás okolo tridsať, 
nohy ma poslúchali, nebolo 
to nič náročné. Som celkom 

Martinský deň zdravia 
hneď pri svojej premiére 
upútal skvelou atmosférou

Martinský deň zdravia podporila aj 
najznámejšia slovenská influencerka 
v oblasti fitnes a zdravého životného 
štýlu Tatiana Žideková.  
Foto: Matej Tylka

Aj takýto zaujímavý tréning ponúkol 
Martinský deň zdravia. Chutil aj Ema-
-nuelovi Hořavovi zo Záturčia – mužovi 
cvičiacemu v popredí.  
Foto: Roman Kopka
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rád, že som sa na tejto peknej 
akcii zúčastnil a aktívne sa do 
nej i zapojil," povedal Martin 
Rovný z Martina.

Podpora od influencerky 
Tatiany Židekovej
Pozvanie na toto jedinečné 
podujatie prijala aj najzná-
mejšia slovenská influencerka 
v oblasti fitnes a zdravého 
životného štýlu Tatiana 
Žideková, ktorá spolu s Mar-
tinou Takáčovou predviedla 
tréningy Balance TV. Najmä 
dievčatá to potešilo a mnohé 
z nich vôbec nebolo treba pre-
hovárať, aby sa do tréningu 
zapojili.

„Našou účasťou sme chceli 
tomuto skvelému podujatiu 
vyjadriť podporu. Určite 
má význam aj takto ľuďom 
ukazovať, ako sa dá športovať 
a čo všetko sa dá pre zdravie 
urobiť. Baby, ktoré sa zapojili 
do nášho tréningu, musím po-
chváliť, v tom teple to nebolo 
jednoduché, ale zvládli to veľ-
mi dobre," podotkla Tatiana 
Žideková, ktorá si od zdravot-
níčok Univerzitnej nemocnice 
Martin (UNM) dala zmerať 
tlak aj cukor v krvi.

Spolu s ňou takúto možnosť 
využilo viac ako 250 ľudí. 
Mnohí z nich si dali skontrolo-
vať zrak.

„Niekoľkým jednotlivcom 
sme namerali aj vyššie hodno-
ty cukru v krvi, najvyššia bola 
takmer 9 mmol/l. Všetkým 
sme poradili a odporučili 
návštevu lekára," povedali 
sestričky z UNM.

Na nezáujem ľudí sa ne-
mohli sťažovať ani fyziote-
rapeuti a rôzni tréneri, ktorí 
pôsobia v martinských posil-
ňovniach.

„My sme pre záujemcov pri-
pravili akceleráciu šprintu na 
5 m, akúsi súťaž o najrýchlej-
šieho účastníka tohto poduja-
tia a predstavili sme im aj to, 
čomu sa vo svojej praxi venuje-
me. Martinský deň zdravia je 
veľmi dobrým podujatím, pro-
spešným pre ľudí a verím, že 
má budúcnosť," povedal Boris 
Saitz z fitnescentra Performan-
ce Martin. Roman Kopka

Bezprostredne po skon-
čení Martinského dňa 
zdravia sme s Adamom 
Žilákom, viceprimátorom 
mesta Martin, hodnotili 
jeho nultý ročník.
  

Čo bolo hlavnou 
myšlienkou Martinského 
dňa zdravia?
- Predovšetkým propagácia 
športu a zdravého životné-
ho štýlu. Chceli sme Mar-
tinčanom ukázať, ako sa 
môžu o svoje zdravie starať 
a zároveň im pripomenúť, 
že je to to najcennejšie, čo 
máme. Myšlienka zorga-
nizovať takýto deň plný 
zdravého pohybu nevznikla 
zo dňa na deň, aj preto sme 
ju mohli dlhšie rozvíjať 
a postupne vylepšovať. 
Program podujatia sme 
zamerali na celé rodiny, na 
všetky vekové kategórie 
a každý si tak prišiel na 
svoje.

Do rôznych aktivít sa 
naozaj zapojilo veľmi 
veľa ľudí a každý, koho 
sme oslovili, bol veľmi 
spokojný…

Počas Martinského dňa zdra-
via bolo veľmi živo aj na pódiu 
s desiatimi stacionárnymi 
bicyklami.

Deväť z desiatich stacio-
-nárnych bicyklov počas 
takmer šiestich hodín a len 
s minimálnymi prestávkami 

„obslúžili" pedagógovia, žiaci 
a rodičia žiakov martinských 
mestských škôl, aby si šlia-
paním do pedálov zarobili 
peniažky pre svoju školu. Za 
každých 10 spálených kalórií 
totiž získali 1 euro. Spotrebo-
vané kalórie, ktoré sa pretavi-

li na finančný príspevok, po-
mohli aj mobilnému hospicu 
Božieho milosrdenstva v Mar-
tine, ktorý sa stará o ťažko 
chorých a nevyliečiteľných 
pacientov a sprevádza ich na 
poslednej ceste životom.

Spálené kalórie: 1. ZŠ 
A. Dubčeka – 5 481 cal, 2. ZŠ 
s MŠ, Podhájska – 5 183 cal, 
3. Hospic Božieho milosr-
denstva – 4 918 cal, ZŠ s MŠ, 
Priehradná – 4 892 cal, 
5. ZŠ. N. Hejnej – 4 813 cal, 
6. ZŠ s MŠ, Hurbanova – 4 380 
cal, 7. ZŠ, Mudroňova – 4 262 
cal a ZŠ, J. Kronera – 4 262 cal, 
9. ZŠ s MŠ, Dolinského – 3 982 
cal, 10. ZŠ, A. Stodolu – 3 793 
cal. (KP)

- Naozaj nás to úprimne 
teší, aj my sme zaznamenali 
veľa pozitívnych ohlasov či 
reakcií. Mnohí ľudia, ktorí 
sa zapojili do cvičenia, sa ne-
chali počuť, že im takýto typ 
po dujatia v Martine chýbal, 
veľmi ich oslovil a veria, že 
o rok budeme pokračovať. 

My sme veľmi spokojní aj 
s tým, že mnoho ľudí si pre-
ventívne dalo vyšetriť zrak, 
zmerať tlak či hladinu cuk-
ru v krvi. Mali sme trošku 
obavy, či takúto možnosť 
vôbec využijú, no výsledok 
nás príjemne prekvapil. 
Sme radi, že boli využité 
aj služby fyzioterapeutov 
a miestnych trénerov, ktorí 
nemali ani čas sa zastaviť.

Jedinečné bolo 
pódium s desiatimi 
stacionárnymi bicyklami. 
Na nich sa šliapalo 
takmer šesť hodín v kuse 
a vystriedali sa na nich 
stovky detí i dospelých. 
Ako to hodnotíte?
- To bolo naozaj úžasné 
a zároveň obdivuhodné. 
Martinčania sa dokázali 
spojiť a bicyklovaním pri-
spieť k dobrej veci. Spále-
nými kalóriami podporili 
svoju školu, ale aj mobilný 
hospic Božieho milosrden-
stva. Naozaj som sa v dob-
rom čudoval, kde berú 
v sebe toľko odhodlania 
a energie, ktorú do bicyklo-
vania vložili. Ďakujem im 
za to. (KP)

Martinčanom takýto typ podujatia v meste chýbal

Ľudia  bicyklovali za dobrú vec

Adam Žilák, viceprimátor mesta 
Martin. Foto: Matej Tylka

Spálené 
kalórie počas 
bicyklovania 
pomáhali, a to 
doslova.

Foto: Roman 
Kopka
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V budúcom školskom roku 
si Základná škola na Ulici 
Aurela Stodolu v Martine- 
Záturčí pripomenie tridsať 
rokov svojej existencie. Od 
začiatku bola v jej vedení 
Juliana Nedbalcová, dlhé 
roky najmladšia spomedzi 
riaditeľov základných škôl 
v meste. Dnes žartom hovo-
rí, že je už medzi kolegami 
najstaršia. Tento školský 
rok, ktorý o pár dní skončí, 
je jej posledný. Z milovanej 
školy odchádza do dôchod-
ku.
  

Koľko rokov ste učili?
Ak mám byť presná, tak šty-
ridsaťštyri. Ale nie iba v našej 
základnej škole. Keď som 
začínala, učiteľov bolo dosť, 
a tak som asi tri roky kolovala 
po obciach Turca, niekde som 
učila pár týždňov, inde dlhšie, 
kým mi bolo pridelené stále 
miesto. Nespomínam na ten 
čas zle, práve naopak. Spozna-
la som veľa zaujímavých ľudí 
a získala som užitočné skúse-
nosti.

Mali ste ich kde zužitkovať?
Určite, vo všetkých školách, 
kde som pôsobila, i v tej 
našej a tiež na Školskej správe 
v Martine. Mala som v tom 
čase na starosti prvý stupeň 
základných škôl. Bolo to tesne 
po nežnej revolúcii a vtedy 
sa začali pripravovať nové 
učebnice pre ročníky 1.–4., 
niektoré som lektorovala. 
Špecializáciu na tento stupeň 
vzdelávania som mala vyštu-
dovanú a následne počas celej 
mojej pedagogickej práce 
som v nej pôsobila. Na škol-

skej správe pracoval vysoko 
odborný tím, dobre sa nám 
spolupracovalo, no mňa to 
čím ďalej, tým viac ťahalo učiť.

V tom čase sa už začala 
formovať základná škola 
v Záturčí…
Organizačne sme v rokoch 
1992-1995 boli elokovaným 
pracoviskom ZŠ na Ulici 
mládeže. Na vtedajšieho 
riaditeľa Jána Žingora si 
veľmi rada spomínam. Bol to 
človek s veľkým „Č“ a ja som 
mu robila zástupkyňu pre 
záturčiansku školu. On ma 
podporoval a aj mi pomá-
hal vo funkcii riaditeľky, do 
ktorej som bola po konkurze 
menovaná. Samostatnou sa 
škola stala v roku 1995. V tom 
čase sme mali 32 tried v roč-
níkoch 1. až 4., čo bolo 832 
žiakov, a 19 oddelení školské-
ho klubu detí. Prvé roky sme 
pre prváčikov otvárali až 10–11 
tried. Dnes si to viem ťažko 
predstaviť.

Čo bolo pre vás v tých 
rokoch najdôležitejšie?
Bolo toho určite viac, ale 
mne záležalo hlavne na tom, 
aby bola zabezpečená kvali-
ta výchovno-vzdelávacieho 
procesu. Vytvorili sme dobrý 
kolektív pedagógov, ktorý sa 
vzájomne podnecoval k tvo-
rivej práci. Výsledkom malo 
byť, aby deti rady chodili do 
školy, aby sa v nej cítili dobre 
a aby sa rady učili. Či sa to 
podarilo, musia posúdiť aj iní, 
ale za tie roky sme sformovali 
viaceré tradičné podujatia 
a projekty s presahom aj do 
dnešných dní, ktoré sú zrkad-
lom toho, že sme to nastavili 

dobre.
Spomeňte niektoré…
Napríklad inkluzívnu školu, 
žiacky parlament, podujatia 
zamerané na folklórne tradí-
cie a zvyky, charitatívne pro-
jekty a rôzne ďalšie. Sú nielen 
prospešné, ale aj obľúbené.

Časy veľkého počtu prvých 
tried sa už ale skončili, 
nemýlim sa?
Asi päť rokov to trvalo, čo 
sme mali v škole okolo tisícky 
žiakov. Potom sa ich počet za-
čal znižovať. V meste vznikli 
súkromné i cirkevné školy, 
deti sa popresúvali podľa 
rozhodnutia rodičov aj inde 
po celom Martine. No väčším 
problémom v tom čase boli 
u nás priestory. Nakoniec, 
škola nie je dostavaná dodnes.

Ako to?
Všetko išlo postupne, po 
rokoch, po troške. Najskôr 
sme dokončili druhú časť 
budovy školy, prízemie a prvé 
poschodie druhého učebňové-
ho pavilónu, potom prízemie 
vstupného pavilónu, neskôr 
spojovaciu chodbu, pribudla 
nadštandardná telocvičňa.

To všetko sa budovalo 

a odovzdávalo postupne?
Áno, za prevádzky školy, do 
užívania sa odovzdávali od 
roku 2002 až po rok 2006. 
Medzitým a aj neskôr sme 
vybavovali odborné učebne 
i triedy, hlavne interaktív-
nymi prvkami a digitálnou 
technikou a inými moderný-
mi pomôckami. No dodnes 
nemáme školský areál vyba-
vený tým, čo by škola mala 
mať. Chýbajú školské dielne, 
športoviská, školská kuchyňa 
s jedálňou, tie sú stále v pro-
vizórnych podmienkach. Škol-
ská kuchyňa je od areálu školy 
značne vzdialená, čo spôsobu-
je problémy s každodenným 
prevozom stravy. A čo sa týka 
zariadenia – nábytok, lavice, 
stoličky, tak to sme spravidla 
dostávali nejaké vyradené, 
čo sa opravilo a ešte stále sa 
používa. Postupne zariadenie 
vymieňame za nové. Takýmto 
procesom hádam neprechá-
dzala žiadna iná základná 
škola v Martine.

Poďme na druhú stranu, čím 
je výnimočná?
Pripomínam si aj časy, keď 

Juliana Nedbalcová, riaditeľka ZŠ 
na Ulici Aurela Stodolu. 

Foto: Viera Legerská

Pedagogička Juliana 
Nedbalcová: Máme 
úžasné deti, ktoré majú 
čo dať našej krajine
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sme posúvali veľký počet 
žiakov na osemročné gym-
názium, v jednom školskom 
roku dokonca až 30 žiakov. 
Medzi prvými na Slovensku 
sme sformovali, udržali a roz-
víjame tzv. úvodný ročník. Je 
to trieda pre špeciálnu skupi-
nu detí s narušenou komuni-
kačnou schopnosťou, ktoré 
už síce majú školský vek, ale 
nemajú také zručnosti, aby 
boli zrelé do prvého ročníka. 
Venuje sa im špeciálna peda-
gogička a týždenne absolvujú 
aj štyri hodiny logopédie. Na 
riadnu školskú dochádzku 
sa tu pripravujú nielen deti 
z nášho sídliska, ale aj z celého 
Martina či okolitých obcí. Deti 
výborne prosperujú a potom 
plynule prejdú do prvého roč-
níka. Nie je to ale všetko.

Nie je vám ľúto, že 
odchádzate zo školy, keď si 
bude v budúcom školskom 
roku pripomínať okrúhlu 
tridsiatku?
Pravdu poviem, áno. Strávila 
som v nej najkrajšie roky. No 
je to realita, mám svoj vek, 
musím to prijať. No teší ma, 
že škola je dobre nastavená, 
kolegovia úžasní a pripravení 
pokračovať v nastavených pro-
cesoch. Riaditeľkou sa stane 
moja zástupkyňa Hana Pova-
žanová, s ktorou som po celé 
roky veľmi dobre spolupra-
covala. Odchádzam s dobrým 
pocitom, že napriek všetkému 
sa škole dobre darilo a verím, 
že sa bude aj naďalej.

Za čím vám bude najviac 
ľúto?
Za dobrým kolektívom peda-
gógov, v ktorom sme si vždy 
rozumeli, za žiakmi, ktorí 
nám robili radosť, za nasa-
dením, ktoré nám pomohlo 
zvládať aj ťažké mesiace, 
napríklad tie pandemické, 
ale aj za kolegami – riadi-
teľmi ostatných základných 
škôl. Nikdy sme naše vzťahy 
nemali nastavené tak, že by 
sme medzi sebou súperili. 
Vždy išlo o radu, podporu, 
ktoré sme si odovzdávali či 
prejavovali.

Ak by vás požiadali 
zastupovať pri vyučovaní 
niektorého predmetu, išli 
by ste?
Do našej školy určite. No 
neplánujem to a ani s tým 
nepočítam. Ak pozvanie 
príde, rada pomôžem. Ale na 
oddych sa už teším.

Čo máte v pláne robiť?
Neprestanú ma zaujímať 
témy, ktoré súvisia so škol-
stvom. Ale najviac sa teším 
na vnúčatá a záhradu, ktorej 
sa chcem viac venovať.

Keď si sama v sebe 
zbilancujete tých takmer 
tridsať rokov v ZŠ na 
Stodolovej ulici, z čoho 
máte najväčšiu radosť?
Celkovo z práce. Mám šťastie, 
že moja práca bola aj mojím 
koníčkom. Isteže, boli aj 
ťažké dni, ale nikdy som si 
nepovedala, že sa mi do práce 
nechce ísť. Tešili ma usmia-
te deti a spokojní rodičia. 
Momentálne máme 360 detí 
a už približne desať rokov 
tento stav udržiavame. Síd-
lisko trochu zostarlo, a hoci 
tvrdím, že najlepšia škola je 
blízko pri domove, lebo deti 
tu majú zázemie a kamará-
tov, dnešnú migráciu žiakov 
za vzdelaním v iných školách 
v rámci Martina nie je ľahké 
ovplyvniť.

A čo ste veľmi chceli 
a nepodarilo sa?
Vrátim sa k tej kuchyni. Veľ-
mi som si priala, aby sme ju 
zriadili v areáli školy, rov-
nako ako aj športoviská na 
atletiku. No nepodarilo sa. 
A niežeby mesto, náš zriaďo-
vateľ, nechcelo. 

Naopak, vždy sme mali 
dobrú spoluprácu a s odbor-
nými útvarmi mestského 
úradu sme vyriešili mnoho 
operatívnych i iných problé-
mov, medzi nimi aj nákupy 
zariadenia či pomôcok. 
No, žiaľ, normatív je nízky, 
nestačí mnohokrát na bežnú 
prevádzku, na rozvoj málo-
kedy. Ale v podobnej situácii 
sú aj ostatné školy.

Čo vám škola dala 
v osobnom živote?
Tých štyridsaťštyri rokov 
v školstve ma všestranne 
obohatilo. Mala som šťastie 
na mnohých dobrých od-
borníkov, ktorí ma posunuli 
ďalej, na podporu kolegov 
v ťažkej životnej situácii, 
alebo na chvíle, keď sme si 
potrebovali vydiskutovať 

niektoré dôležité témy, na 
žiakov, ktorí mi robili radosť 
pri reprezentácii, ale aj na 
žiakov, ktorí potrebovali 
moju pomoc. To všetko mi 
urobilo život krajším a zmys-
luplnejším. Po tých rokoch 
v školstve som presvedčená 
o tom, že máme úžasné deti, 
ktoré majú čo dať našej kraji-
ne. Viera Legerská

Nadaným žiakom zo 
Slovenska bola určená 
Logická olympiáda, ktorá 
sa nedávno uskutočnila 
v Prešove. Vynikajúco 
na nej uspeli aj žiaci zo 
ZŠ Alexandra Dubčeka 
v Martine.
 

Počas jedenástich rokov 
Logickej olympiády, ktorá 
je jedinou súťažou pre in-
telektovo nadaných žiakov 
u nás, sa do nej zapojilo 
viac ako 28-tisíc žiakov vo 
veku do 15 rokov. Vo finále 
jej 12. ročníka, ktorý mal 
doteraz najvyššie počet-
né zastúpenie, bojovali 
v dvoch vekových kategó-
riách aj žiaci ZŠ A. Dubčeka 
v Martine. Dokázali, že aj 
v mestských martinských 
školách možno dosiahnuť 
vynikajúce úspechy.

Pochváliť treba predo-
všetkým štvrtákov. Ján 
Chreno sa umiestnil na vý-
bornom piatom a Sebastián 
Haľama na šiestom mieste. 

Obaja získali po 28 bodov 
so stratou iba troch bodov 
na víťaza. Školu reprezen-
tovali i starší žiaci Albert 
Viselka a Filip Hořava a to 
v kategórii 5. a 9. ročník. 
Olympiáda otestovala logic-
ký, matematický i priesto-
rový úsudok a verbálne 
myslenie súťažiacich.

Žiaci súťažili v priesto-
roch Pedagogickej fakulty 
Prešovskej univerzity a tá 
pripravila pre žiakov, rodi-
čov a pedagógov počas dňa 
zaujímavý program. Mohli 
si pozrieť školu, zúčastniť 
sa na odborných pred-
náškach a vidieť priestory 
univerzity. A paralelne 
s testovaním, na ktorom sa 
zúčastnilo viac ako 200 fi-
nalistov z celého Slovenska, 
prebiehal aj odborný semi-
nár Rozumieme nadaným.
 (VL)

Nadaní žiaci výborne 
reprezentovali školu i svoje mesto

Úspešní riešitelia Logickej olympiá-
dy v Prešove – v popredí Ján Chreno 

a Sebastián Haľama.
Foto: archív ZŠ A. Dubčeka
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Zďaleka nie každý si môže 
zahrať futbal na štadióne An-
tona Malatinského v Trnave, 
ktorý je pýchou miestneho 
prvoligového Spartaka. Fut-
balovým nádejam zo ZŠ s MŠ 
na Hurbanovej ulici sa to 
pod vedením trénerov Petra 
Peržeľa a Martina Boleka 
podarilo. A nielen to.
  

Na najväčšom školskom fut-
balovom turnaji McDonald’s 
cup, ktorého finálová edícia 
sa konala v Trnave, si dievčatá 
a chlapci z Hurbanky po per-
fektných výkonoch vybojovali 
senzačné druhé miesto. Gra-
tuloval im aj Lukáš Haraslín, 
hviezda Sparty Praha a futba-
lovej reprezentácie Slovenska.

Martinčania a Martinčanky 
sa vo finálovej časti prestížne-
ho podujatia, na ktorom štar-
tovali ôsmi víťazi krajských 
kôl, predstavili v skupine „A". 
Naši síce podľahli Moldave 
nad Bodvou 3:5, ale to nič 
nezmenilo na skutočnosti, že 
po výhrach nad Trenčínom 
a Vranovom nad Topľou zhod-
ne 3:1 si zabezpečili postup do 
absolútneho finále.

Súboj o 1. miesto, v ktorom 
si sily zmeral Martin s Piešťan-
mi, bol vyrovnaný a ešte dve 
minúty pred koncom svietil na 
ukazovateli skóre nerozhodný 
stav 2:2. Záver ale lepšie vyšiel 
družstvu z Piešťan, ktoré dvo-
mi presnými zásahmi strhlo 
víťazstvo na svoju stranu.

„Bolo nám to ľúto, veď od 
celkového triumfu sme neboli 
ďaleko. Chvíľkové sklamanie 
ale rýchlo vystriedala radosť 
z toho, čo sme dosiahli. Decká 
si zaslúžia absolutórium, 
hrali pekný futbal a zaslúžene 
si získali rešpekt všetkých 
účastníkov turnaja. Bol to 
zrejme náš najlepší výber, 
ktorý sme v histórii tohto 
podujatia mali. Sme naň 
všetci hrdí, veď dostať sa až 
tak ďaleko v konkurencii 1 140 
škôl nie je samozrejmosťou. 
Deti si domov odniesli kopec 
zážitkov, napokon hrali pred 
viac ako 2 500 divákmi a na to 
sa nezabúda," povedal tréner 
a pedagóg Peter Peržeľ.

Roman Kopka
V posledný aprílový deň 
v ZŠ na Ulici Pavla Mud-
roňa zorganizovali prvý 
ročník Festivalu sloven-
činy. Nápad vyšiel.
 

Už pri vstupe do školy deti 
vítali chlebom a soľou, 
chodbami znela hudba, 
školu zdobili tradičné ľu-
dové dekorácie, ale aj staré 
koryto či balík slamy.

„V každej triede si najskôr 
deti pochutnali na tradič-
ných raňajkách, potom 
privítali včelára, výrobcu 
fujár, súťažili sme v spozná-
vaní rozprávok, prísloví, 

porekadiel, nezabudli 
sme ani na hudbu, tance, 
umenie, šport, geografické 
zaujímavosti. Tvorili sme, 
maľovali, pripravovali 
nátierky, slané pečivo, ale 
vybrali sme sa aj do ulíc 
Martina. Siedmaci boli na 
špacírke mestom, ôsmaci 
v zákulisí SKD a deviataci 
na Národnom cintoríne," 
priblížila festivalový deň 
Ľubica Ollerová.

Menšie deti počúvali 
a ilustrovali rozprávky, 
hovorili o zaujímavostiach 
Slovenska a spievali. A na 
záver dňa v areáli školy 
postavili máj. (RED)

Festival slovenčiny 
sa ujal, premiéra 
dostala jednotku

Hurbanka na 
McDonald’s cupe: 
Kopec zážitkov a veľký 
pohár za 2. miesto

Úspešná partia futbalistov 
a futbalistiek ZŠ s MŠ na 

Hurbanovej ulici.
Foto: archív PP
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Festival Dotyky a spojenia sa 
uskutoční od 24. do 29. júna. 
Šťastie majú tí, ktorí si za-
bezpečili lístky na jednotlivé 
predstavenia. No program 
ponúka aj veľa divadla 
a koncertov zadarmo.
  

Na Dotyky a spojenia sa Mar-
tinčania tešia. Nikdy v roku 
nemajú takú veľkú šancu 
vidieť na jednom mieste 
a časovo tak koncentrovane 
to najlepšie a najinšpirúcej-
šie, čo vzniklo v slovenských 
profesionálnych divadlách 
v uplynulej sezóne. Bodka 
za rokom v divadlách má tri 
sekcie – Hlavný program, Pre 
mladé publikum a Junior, ale 
aj mnoho podujatí, ktoré do-
tvárajú atmosféru festivalu.

Čo bude počas festivalu 
zadarmo
A práve na ne chceme upria-
miť vašu pozornosť. Sú za-

darmo a môžete prísť s deťmi, 
priateľmi, partnermi a užiť 
si martinské dni s divadlom. 
Všetky divadelné predstave-
nia sekcie Junior sú zadarmo 
a môžete ich vidieť jednak 
v Štúdiu SKD a Národnom 
dome, ale aj v Barmuseu od 
pondelka 24. 6. do soboty 
29. 6. Reprezentujú tvorbu 
divadiel mladých na Sloven-
sku a študentských kolektívov 
z VŠMU a Akadémie umení.

Divadlá, koncerty, tvorivé 
dielne
Pre najmenších divákov sa 
pripravujú pouličné di-
vadlá a koncerty na námes-
tí. Rodičia či pedagógovia 
v školských kluboch detí by 
si mohli do diárov poznačiť, 
že pouličné divadlá budú od 
utorka do soboty, vždy od 16. 
h na malom pódiu na Diva-
delnom námestí a po každom 
z predstavení budú tvorivé 
dielne. Organizátori festivalu 

ponúkajú aj koncerty pre deti 
na námestí. Budú v sobotu 
29. 6. a o 11. a 15. h na nich vy-
stúpi Funny Fellows a Cson-
gor Kassai. Predpoludním 
s produkciou Kto sa nehrá, 
z kola von, popoludní s Melo-
dy perkeltom.

Lákadlom je večerné 
námestie
Večerné námestie je už 
legendárne. Od pondelka do 
soboty sa na ňom po 22. h 
rozkrúti kolotoč spevu a hud-
by. V pondelok vystúpi Sona 
Kmet Band, v utorok to bude 
Štátna opera s predstavením 
1984, v stredu javisko obsadia 
domáci herci s ich Cirkusom 
SKD, vo štvrtok sa diváci 
môžu tešiť na SĽUK, v piatok 
na Richarda Autnera s Marti-
nom Geišbergom a v sobotu 
príde Orchester Jeana Val-
jeana so špeciálnym hosťom, 
ktorým bude Morena.

Viera Legerská



Kino Moskva: Kino Moskva: V 
hlave 2 (13.–17. 6. a 27.–30. 6, 1. 7.), 
Povaha lásky (13. – 15.6.), Bob Mar-
ley: One Love (16.–17. 6.), Festival 
Madsa Mikkelsena: Mäsiari, O ku-
ratách a ľuďoch,  Adamove jablka, 
Chlast, Bastard ( 13.  –  17.6.),  Las-
sie: Nové dobrodružstvo (20.–21. 
6. a 23.–24. 6.), Motorkári (20.–21. 
6. a 24. 6.), Stovky bobrov (20.–21. 
6.), Mobile Suit Gundam SEED 
Freedom (23. 6.), Bad Boys: Na ži-
vot a na smrť (23.–24. 6.), Rýchlo a 
nemožne (27.–29. 6.), Tiché miesto: 
Prvý deň (27.–29. 6.), Filmový klub 
KM: Čarodejník Kajtek (30. 6. a 1. 
7.), Horizont: Americká sága (30. 6.
a 1. 7.  
Slovenské komorné divadlo: 
Kolesá/The Wheels (18. 6.), Zem 
pamätá (19. 6.), Divadelník (21. 6.), 
Dotyky a spojenia, festival divadiel 
na Slovensku (24.–29. 6.) s pestrou 
ponukou v Hlavnom programe, 
Pre mladé publikum, v sekciách 
Junior, Pouličné divadlo, Koncer-
ty pre deti na námestí a Večerné 
námestie.
Hus, gajdoš, žena a čert. Hu-
dobno-literárny večer z cyklu Dva 
národy jeden dom III. Podujatie 
bude v kaviarni Brept, 20. júna 
o 19. h.
Turčianske slávnosti folklóru. 
Budú v Múzeu slovenskej dediny 
16. júna od 10. h.
Peška Life Cup. Martinské 
námestie, klub Elefant a kino 
Moskva budú dejiskami podujatia 
plného skateboardingu a zábavy – 
21.–22. 6.
Na svätého Jána. Prezentácia 
obyčají letného slnovratu v Múzeu 
slovenskej dediny, 22. 6. od 10. h.
Môj dobrý kamarát. Skvelá 
francúzska divadelná komédia – 
22. 6. o 18. h v sále Strojára.
Letná burza kníh. Uskutoční sa 
v Turčianskej knižnici v dňoch 25. 
a 26. 6. od 10. do 17. h.
Rezbári Turca. Výstava, ktorá 
vznikla pri príležitosti 40. výročia 
Turčianskych slávností folkló-
ru, je do 30. júna sprístupnená 
v TKS. Vystavujú Adam Adásek, 
Štefan Barčák, Ivan Blahušiak, 
Jaroslav Cicko, Michal Husár, 
Martin Jíra, Zeno Jurášek, Vladi-
mír Mihalik, Peter Sabov, Karol 
Stodolica a Juraj Šimon.  (VL)

KULTÚRNE MENU

Užite si divadlo, opäť 
príde aj na námestie

Večerné festivalové divadelné 
námestia bývajú čarovné. 

Užijú si ich malí i veľkí diváci.
Ilustračné foto:  
Braňo Konečný
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JEDNOU VETOU

Dielo mesiaca. Je ním 
obraz Seneca (1993) od Petra 
Šabu, pre návštevníkov 
Turčianskej galérie ho vybral 
Ivan Bíly a pozrieť si ho mô-
žete na prízemí galérie.

Podobám sa na Heviera. 
Podujatie pripravila Sloven-
ská národná knižnica v rámci 
svojho projektu: Kultúra na 
kopci na 12. júna a bolo urče-
né pre deti i dospelých.

Popularizačný deň Slo-
venskej národnej knižnice. 
Uskutočnil sa koncom mája 
a mal podobu cesty časom 
s možnosťou nahliadnutia 
do vzácnych diel Aristotela, 
Koperníka, Paracelsa, ale aj 
Andreja Kmeťa.

Výstava Slávky Šlesárovej 
a Vlasty Števkovej. V máji 
sa v Turčianskom kultúr-
nom stredisku uskutočnila 

výstava týchto výtvarníčok 
pod názvom Hľadania, prvá 
z nich sa venuje maľbe, 
kolážam a kombinovaným 
technikám, druhá inklinuje 
ku sklu a kresbe.

Fotomaratón Martin 
2024. 11. ročník zábavy s fo-
tografiou (3 hodiny, 6 tém, 
6 fotografií) sa uskutočnil 
koncom mája pod gesciou 
Turčianskeho kultúrneho 

strediska, vybranú kolekciu 
fotografií verejnosť uvidí na 
Letnom fotofeste na pešej 
zóne.

Zlatá guľôčka. Koncert 
muzikantov ľudovej hudby 
Javorové husle a finalistov 
detskej speváckej súťaže hos-
tila Letná čitáreň Turčian-
skej knižnice.

(VL)

Martin opäť čakajú letné 
mesiace nabité množstvom 
kultúrnych podujatí. Už 
tradične je ich hlavným 
organizátorom Kultúrna 
scéna. Dramaturgia opäť 
myslela na deti i dospelých, 
seniorov i fanúšikov rôz-
nych hudobných žánrov.
 

Kým sa ponoríme do júlovej 
ponuky Kultúrneho leta 
2024, pripomeňme si, že 
metropola Turca si v dňoch 
od 14. do 16. júna na Dňoch 
mesta Martin 2024 pripo-
menie významné medzníky 
svojich dejín. Pripravuje sa 
veľkolepý program, v jeho 

scenári dominuje sobotný 
Stredoveký deň v Hviezdo-
slavovom parku a Fest piknik 
pod múzeom a koncerty na 
Divadelnom námestí. 

No bude aj Festival kreati-
vity na Divadelnom námestí 
(piatok) a v nedeľu v Múzeu 
slovenskej dediny Turčianske 
slávnosti folklóru.

Martinské dni majú pečať 
histórie
To iba v skratke. Martin si 
v rámci svojich dní pripo-
menie 740. výročie prvej 
písomnej zmienky o meste, 
30. výročie prijatia Zákona 
Národnej rady SR o Martine 
ako centre národnej kultúry 

Slovákov a 40. výročie už 
spomínaných Turčianskych 
slávností folklóru.

Vráťme sa ale k ponuke 
Kultúrneho leta 2024. Naj-
skôr pripomeňme, že piatky 
a soboty budú na Divadelnom 
námestí patriť koncertom 
skupín a interpretov rôznych 
hudobných žánrov a Oldies 
párty, nedele hlavne detským 
divadielkam, ktoré sa po 
dobrej skúsenosti z minulých 
rokov uskutočnia v záhrade 
Turčianskej galérie.

Letné podujatia majú 
viacero adries
Časť programu sa presunie aj 
na Sever, v nedeľu 14. a 28. 7. 
v centre sídliska bude od 
17.30 h hrať a spievať Priekop-
čanka a DH Strečianka. 

Po minuloročnom vynika-
júcom prijatí sa vráti Opera 

meste, a to na Divadelné 
námestie 13. júla. A je tu aj 
špeciálna pozvánka do Val-
čianskej doliny na multižán-
rový program (19. 7.) s prota-
gonistami: IMT Smile, Kali, 
Peter Pann, Majk Spirit, Alan 
Murín a ďalší.

Nie je to celý výpočet 
kultúrneho leta. Zapojí sa 
do neho aj martinské letné 
kúpalisko Sunny. 

V júni sa tu pripravuje 
Friday mass (28. 6.) a v júli to 
bude najskôr 17. 7. multižán-
rový Roots festival a 26.–27. 7. 
Paradise Open Air pre nad-
šencov drum and bass. A veľ-
kú ponuku koncertov pripra-
vuje aj martinské Amfiko.

Amfiko privíta hviezdy
Už 29. 6. sa v Martine na svo-
jom turné zastaví Paľo Habe-
ra a Team, 13. 7. bude v Am-
fiku Lemon Fest s kapelami, 
ako sú Heľenine oči, Horkýže 
slíže či Iné Kafe. Fanúšikom 
filmového dokumentu bude 
patriť amfiteáter 20. 7., a to 
festivalom Hory a mesto a júl 
uzatvoria (25. 7.) najväčšie 
hity Karola Duchoňa v po-
daní Karola Csina a Martina 
Gyimesiho v programe Na 
srdci mi hraj.

Viera Legerská

Nedeľné letné detské divadelné 
predstavenia si v záhrade Turčian-
skej galérie našli svojich verných 
fanúšikov. Budú aj počas Kultúrne-
ho leta 2024. 
Foto: Matej Tylka, archív mesta

V lete nebude 
víkendu bez kultúry
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Predposledný májový 
týždeň patril v Martine 
Turčianskym hrám mláde-
že. Na 61. ročníku sa zúčast-
nilo 27 základných škôl. 
Približne 1 400 súťažiacich 
z celého Turca si tradične 
zmeralo sily v atletike, bas-
ketbale, futbale, florbale, 
hádzanej, volejbale a v plá-
vaní.
 

Otvorenie Turčianskych hier 
mládeže sa tentoraz usku-
točnilo na atletickej dráhe na 
Ulici východná, po roku opäť 
zaznela hymna tohto famóz-
neho podujatia, pred nastúpe-
nými športovými kolektívmi 
zazneli sľuby za športovcov 
i rozhodcov, nechýbalo zapá-
lenie pochodne a vztýčenie 
vlajky.

„Turčianky sú vzácnym ta-
lizmanom nášho mesta, širo-
ko-ďaleko by ste nenašli také-
to podujatie a navyše s takou 
bohatou históriou. Vyrástli 
na nich úspešní športovci, 
ktorí sa neskôr stali českoslo-
venskými, resp. slovenskými 

reprezentantmi. Úspešne 
reprezentovali našu kraji-
nu na olympijských hrách, 
majstrovstvách sveta či maj-
strovstvách Európy. Naprí-
klad Lucia Hrivnák Klocová, 
súčasná riaditeľka THM, je 
dodnes slovenskou rekordér-
kou v behu na 1 500 m a Štefan 
Balošák, riaditeľ našej Správy 
športových zariadení, v behu 
na 400 m. A podobných 
príkladov by sme našli viac. 
Samozrejme, kvalitné výkony 
dokážu zaujať, potešiť, moti-
vovať, ale zmyslom THM nie 
sú iba výsledky, ich hlavným 
posolstvom je pozitívny vzťah 
k športu, zdravý životný štýl 
a zmysel pre fair-play. Ďa-
kujem všetkým pedagógom 
a trénerom, že žiakov vedú 
k týmto hodnotám, ktoré sú 
ich pevnom súčasťou aj potom 
v dospelosti. Veľká vďaka 
patrí i organizátorom THM, 
rozhodcom i dobrovoľníkom, 
bez ktorých by sa takéto 
masové podujatie nemohlo 
konať. Aj oni výraznou mie-
rou prispievajú k tomu, že 
na Turčianske hry mládeže 

máme často len tie najlepšie 
spomienky," povedal Ján Dan-
ko, primátor Martina.

Parádne výkony a veľké 
odhodlanie
Najviac súťažiacich zazname-
nala kráľovná športu – 430. 
V rámci atletických súťaží 
predviedli najhodnotnej-
šie výkony Dávid Vicáň (ZŠ 
N. Hejnej), ktorý zvládol 60 m 
za výborných 7‚37 sekundy. 
Oproti minulému roku, keď 
tiež šesťdesiatku vyhral, sa 
zlepšil o 44 stotín. Odbor-
níkov nepochybne zaujala 
i staršia žiačka Sofia Kevešová 
(ZŠ Turany), ktorá zdolala lat-
ku vo výške 161 centimetrov. 
Len pre porovnanie, vlaňajší 
najlepší výkon bol v tejto 
kategórii 146 cm. Tréneri 
atletiky sa pochvalne vyjad-
rovali i na adresu mladšieho 
žiaka Samuela Beluského (SŠ 
Školská, Turč. Teplice), ktorý 
hodil vortexom 64‚22 metra. 
Minulý rok na víťazstvo stačil 
výkon 49‚88 m.

V plávaní dominoval Matej 
Liptai, tak ako vlani, vyhral vo 
všetkých troch disciplínach, 
v ktorých štartoval. Úspeš-
ne zvládol 50 m prsia, voľný 
spôsob a k triumfu pomohol 
svojmu tímu aj v štafete.

„Som rád, že mesto Martin 
organizuje Turčianske hry 
mládeže. Je to veľmi dobrá 
príležitosť pre mladých ľudí 
zašportovať si, dosiahnuť vý-
kony, zmerať si sily a stretnúť 
sa so žiakmi z ostatných škôl. 
Na tomto podujatí som sa 
zúčastnil niekoľkokrát. Teší 
ma, že aj tento rok som mohol 
v plávaní úspešne reprezento-
vať Evanjelickú spojenú ško-
lu," skromne podotkol Matej.

Zaujímavé zápasy sme videli 
aj v loptových hrách. Hurban-
ka podľa očakávania potvrdila 
úlohu favorita vo futbale, žiaci 
a žiačky tejto školy vyhrali vo 
všetkých štyroch kategóriách. 
Vo florbale vlaňajšie prven-
stvo obhájili zverenci učiteľa 

a trénera Milana Chochulu 
z KZŠ Antona Bernoláka 
v Martine, turnajom prešli 
bez zaváhania.

Maratón zápasov priniesli 
volejbalové súťaže, v žiackej 
kategórii vyhrali chlapci zo ZŠ 
s MŠ Dolinského a medzi žiač-
kami sa najviac darilo dievča-
tám z Gymnázia J. Lettricha. 
V obidvoch kategóriách 
štartovalo po 10 tímov. V há-
dzanej, ktorá mala tiež vysoký 
počet účastníkov, sa z prvého 
miesta tešili chlapci z Gym-
názia J. Lettricha a dievčatá 
z Evanjelickej spojenej školy.

V basketbalových zápole-
niach si najlepšie počínali žia-
ci zo ZŠ P. Mudroňa a žiačky 
ZŠ A. Dubčeka, ktoré v dvoch 
zápasoch zaznamenali 241 
bodov.

O rok pokračujeme
„Naším cieľom bolo, aby sa 
THM zúčastnilo čo najviac 
škôl z Turca a to sa nám poda-
rilo. Súťažilo sa od pondelka 
do piatka, bolo to organizačne 
veľmi náročné, ale keď ste 
videli to veľké odhodlanie 
a radosť v očiach detí, tak to 
stálo za to. Páčilo sa mi aj sú-
perenie medzi školami, najmä 
pri kolektívnych športoch 
sa poriadne povzbudzovalo, 
každý išiel na maximum, 
každý chcel čo najlepšie 
reprezentovať. Tohtoročné 
Turčianky hodnotím veľmi 
pozitívne, videli sme veľa dob-
rých výkonov, decká sa bavili 
a ešte aj počasie nám ideálne 
vyšlo. Ďakujem športovcom, 
rozhodcom, učiteľom, tré-
nerom a aj značnému počtu 
organizátorov za bezproblé-
mový priebeh THM a verím, 
že sa ešte vo vyššom počte 
opäť stretneme na budúci rok. 
A to už budeme mať k dispo-
zícii aj tribúnu so zázemím 
na atletickom štadióne a aj 
novú multifunkčnú športovú 
halu, čo nepochybne prispeje 
k lepším podmienkam pre 
všetkých zúčastnených," pove-
dala poslankyňa mesta Lucia 
Hrivnák Klocová, riaditeľka 
THM 2024.

Roman Kopka

„Turčianky“ napísali 
ďalšiu zaujímavú 
kapitolu, 61. ročník sa 
do histórie zapíše ako 
vydarený

Nástup na slávnostné otvorenie 
61. ročníka Turčianskych hier 
mládeže.
Foto: Braňo Konečný
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BEH NA 60 m
Mladší žiaci: 1. Denis Ďuríček, 
Gymnázium J. Lettricha – 8‚22 
s, 2. Šimon Zachar, ZŠ Tura-
ny – 8‚50 s, 3. Simon Konečný, 
ZŠ s MŠ Hurbanova – 8‚60 s.
Mladšie žiačky: 1. Alexandra 
Kubisová, ZŠ H. Zelinovej 
Vrútky – 8‚69 s, 2. Nicola Ban-
čej, SZŠ T. Zanovita – 8‚75 s, 
3. Lilien Bubeníková, ZŠ s MŠ 
Dolinského – 8‚82 s.

Starší žiaci: 1. Dávid Vicáň, 
ZŠ N. Hejnej – 7‚37 s, 2. Ma-
rek Balšianka – Gymnázium 
J. Lettricha – 7‚69 s, 3. Tomáš 
Korotvička, ZŠ s MŠ Hurbano-
va – 7‚74 s.
Staršie žiačky: 1. Tamara 
Turčanová, ZŠ Alexandra 
Dubčeka – 8‚37 s, 2. Nina Bizi-
ková, ZŠ P. Mudroňa – 8‚38 s, 
3. Katarína Šichtová, KZŠ s MŠ 
A. Bernoláka – 8‚69 s.

Štafeta, mladší žiaci: 1. ZŠ 
Turany – 34‚97 s, 2. SŠ Školská, 
Turč. Teplice – 35‚01 s, 3. Gym-
názium J. Lettricha – 35‚12 s.
Štafeta, mladšie žiačky: 1. 
ZŠ s MŠ Hurbanova – 35‚27 s, 
2. ESŠ Martin – 35‚73 s, 3. ZŠ 
Turany – 36‚54 s.

Štafeta, starší žiaci: 1. ZŠ 
s MŠ Hurbanova – 30‚77 s, 2. ZŠ 
N. Hejnej – 31‚00 s, 3. Gymná-
zium J. Lettricha – 31‚23 s.
Štafeta, staršie žiačky: 1. ZŠ 
Turany – 33‚47 s, ZŠ s MŠ Hur-
banova – 33‚96 s, 3. ZŠ A. Dub-
čeka – 34‚29 s.

BEH NA 600 m
Mladší žiaci: 1. Jakub Murček, 
ZŠ Turany – 1:48‚10 min, 2. Ale-
xander Dirnbach, Gymnázium 
J. Lettricha – 1:50‚03 min, 3. 
Oliver Michal Švehla, ZŠ Kro-
nera – 1:51‚57 min.
Mladšie žiačky: 1. Lau-
ra Húsková, Gymnázium 
J. Lettricha – 1:58‚21 min, 2. 
Michaela Záborská, ZŠ J. Kro-

nera – 2:01‚53 min, 3. Michae la 
Daníšková, SZŠ Edukey – 
2:01‚66 min.

BEH NA 800 m
Starší žiaci: 1. Zdenko Cabuk, 
SŠ Školská, Turč. Teplice – 
2:20, 04 min, 2. Adam Marek, 
ZŠ N. Hejnej – 2:27‚44 min, 3. 
Maxime Delton, ESŠ Martin – 
2:27‚97 min.
Staršie žiačky: 1. Patrícia 
Adamčíková, Gymnázium 
J. Lettricha – 2:35‚31 min, 2. 
Nela Pavlaninová, ZŠ A. Dub-
čeka – 2:38‚68 min, 3. Zara 
Kubalová, ZŠ Turany – 2‚43:64 
min.

DIAĽKA
Mladší žiaci: 1. Šimon Za-
char, ZŠ Turany – 447 cm, 2. 
Michal Chromčík, ESŠ Mar-
tin – 424 cm, 3. Denis Ďuríček, 
Gymnázium J. Lettricha – 
412 cm.
Mladšie žiačky: 1. Daniela 
Račáková, ZŠ P. Mudroňa– 
410 cm, 2. Diana Repáňová, ZŠ 
s MŠ Priehradná – 408 cm, 3. 
Eva Móricová, SŠ ZŠ J. Kollá-
ra, Mošovce – 407 cm.

Starší žiaci: 1. Dávid Vicáň, 
ZŠ Nade Hejnej – 580 cm, 2. 
Kris-tián Keveš, ZŠ Turany – 
488 cm, 3. Daniel Laubert, ZŠ 
H. Zelinovej, Vrútky – 488 cm.
Staršie žiačky: 1. Anna Mei-
tus, ZŠ Nade Hejnej – 484 cm, 
2. Sofia Kevešová, ZŠ Turany – 
465 cm, 3. Nela Spišáková, ESŠ 
Martin – 452 cm.

VÝŠKA
Mladší žiaci: 1. Lukáš Klaudí-
ny, Gymnázium J. Lettricha – 
146 cm, 2. Leonard Vajdeľ, ZŠ 

N. Hejnej – 136 cm, 3. Sebas-
tián Tomášik, ZŠ N. Hejnej – 
131 cm.
Mladšie žiačky: 1. Domini-
ka Pavlíková, ESŠ Martin – 
141 cm, 2. Emma Grechová, 
ZŠ Turany – 126 cm a Kristína 
Jesenská, ZŠ s MŠ Hurbano-
va – 126 cm.

Starší žiaci: 1. Juraj Jánošík, 
ZŠ P. Mudroňa – 166 cm, 2. 
Šimon Tóth, ZŠ N. Hejnej – 
161 cm, 3. Róbert Brandis, ZŠ 
s MŠ – 151 cm.
Staršie žiačky: 1. Sofia Keve-
šová, ZŠ Turany – 161 cm, 2. 
Veronika Brxová, ZŠ Turany – 
146 cm, 3. Nella Trnková, ZŠ 
N. Hejnej – 136 cm.

HOD VORTEXOM
Mladší žiaci: 1. Samuel 
Beluský, SŠ Školská, Turč. 
Teplice – 64‚22 m, 2. Andrej 
Majcher, ZŠ Košťany n/Tur-
com – 50‚55 m, 3. Kristián 
Frniak, ZŠ s MŠ Dolinského – 
44‚88 m.
Mladšie žiačky: 1. Simona 
Pakánová, ZŠ s MŠ Hurbano-
va – 48‚59 m, 2. Nicola Bančej, 
SZŠ T. Zanovita – 45‚43 m, 3. 
Lilien Bubeníková, ZŠ s MŠ 
Dolinského – 40‚29 m.

Starší žiaci: 1. Tomáš Gábor, 
ZŠ A. Dubčeka – 68‚69 m, 2. 
Róbert Žiak, ZŠ Košťany – 
58‚17 m, 3. Ľubomír Cvik, ZŠ 
Slovenské Pravno – 54‚66 m.
Staršie žiačky: 1. Katarína 
Kubačková, Gymnázium 
J. Lettricha – 49‚96 m, 2. Ma-
rína Murínová, Gymnázium 
J. Lettricha – 46‚25 m, 3. Lenka 
Oslancová, ZŠ H. Zelinovej – 
46‚02 m.

GUĽA
Starší žiaci (4 kg): 1. Michal 
Pšenka, Gymnázium J. Lettri-
cha – 11‚66 m, 2. Tomáš Gábor, 
ZŠ A. Dubčeka – 11‚60 m, 3. 
Jakub Miškovič, ZŠ SNP Suča-
ny – 10‚47 m.
Staršie žiačky (3 kg): 1. Lenka 
Oslancová, ZŠ H. Zelinovej, 
Vrútky – 9‚21 m, 2. Sarah 
Vladárová, ZŠ SNP Sučany – 
9‚12 m, 3. Lucia Balážová, ZŠ 
A. Dubčeka – 8‚87 m.

Súťaž družstiev – desiatka 
najlepších
1. Gymnázium J. Letrricha – 82 
bodov, 2. ZŠ s MŠ Hurbano-
va – 77 bodov, 3. ZŠ Turany – 76 
bodov, 4. ZŠ N. Hejnej – 71 
bodov, 5. ZŠ A. Dubčeka – 68 
bodov, 6. Evanjelická SŠ – 63 
bodov, 7. ZŠ s MŠ Podhájska, 
ZŠ P. Mudroňa – 51‚5 boda, 9. 
ZŠ J. Kronera – 51 bodov, 10. ZŠ 
SNP Sučany, ZŠ H. Zelinovej 
Vrútky – 49‚5 bodu.
 (KP)

ATLETIKA

Najrýchlejší mladík THM 2024. Dávid 
Vicáň zo ZŠ N. Hejnej zabehol šesťde-

siatku za 7‚73 s.
Foto: Braňo Konečný

Štafetový beh dievčat, okrem behu 
treba bezchybne zvládnuť aj preda-

nie štafetového kolíka.
Foto: Braňo Konečný
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Mladší žiaci: ZŠ s MŠ Hur-
banova – ZŠ s MŠ Podhájska 
6:1, Gymnázium J. Lettricha 
12:1, Evanjelická SŠ 4:1, ZŠ P. 
Mudroňa 4:0. Evanjelická 
SŠ – ZŠ s MŠ Podhájska 4:0, 
Gymnázium J. Lettricha 3:1, 
ZŠ P. Mudroňa 4:0. ZŠ Mud-
roňa – ZŠ s MŠ Podhájska 4:3, 
Gymnázium J. Lettricha 5:4. 
ZŠ s MŠ Podhájska – Gymná-
zium J. Lettricha 3:2.

Poradie: 1. ZŠ s MŠ Hurbano-
va – 12 bodov (26:3), 2. Evanje-
lická SŠ – 9 bodov (12:5), 3. ZŠ 
P. Mudroňa – 6 bodov (9:15), 
4. ZŠ s MŠ Podhájska – 3 body 
(7:16), 5. Gymnázium J. Lettri-
cha – 0 bodov (8:23).

FUTBAL

Mladšie žiačky: ZŠ s MŠ 
Hurbanova – ZŠ H.Zelinovej, 
Vrútky 5:1, ZŠ J. Kronera 9:2, 
ZŠ SNP Sučany 8:2, Gym-
názium J. Lettricha 7:0. ZŠ 
H. Zelinovej, Vrútky – ZŠ 
J. Kronera 4:0, ZŠ SNP Sučany 
6:0, Gymnázium J. Lettricha 
4:1. Gymnázium J. Lettri-
cha – ZŠ Kronera 2:1, ZŠ SNP 
Sučany 1:0. ZŠ SNP Sučany – 
ZŠ J. Kronera 2:1.

Poradie: 1. ZŠ s MŠ Hurba-
nova – 12 bodov (29:5), 2. ZŠ 
H. Vrútky – 9 bodov (15:6), 
3. Gymnázium J. Lettricha – 
6 bodov (4:12), 4. ZŠ SNP 
Sučany – 3 body (4:16), 5. ZŠ 
J. Kronera – 0 bodov (4:17).

Starší žiaci: ZŠ s MŠ Hurba-
nova – Evanjelická SŠ 7:3, ZŠ 
H. Zelinovej 5:1, Gymnázium 
J. Lettricha 7:0, ZŠ N. Hejnej 
10:0. Evanjelická SŠ – ZŠ 
H. Zelinovej 6:1, Gymnázium 
J. Lettricha 5:3, ZŠ N. Hejnej 
3:2. ZŠ N. Hejnej – ZŠ H. Ze-
linovej, Vrútky 3:4, Gym-
názium J. Lettricha 4:2. ZŠ 
H. Zelinovej, Vrútky – Gym-
názium J. Lettricha 2:3.

Poradie: 1. ZŠ s MŠ Hurbano-
va – 12 bodov (29:4), 2. Evanje-
lická SŠ – 9 bodov (17:13), 3. ZŠ 
N. Hejnej – 3 body (9:19/7:6), 
4. ZŠ H. Zelinovej, Vrútky – 3 
body (8:17/6:6), 5. Gymnázium 
J. Lettricha – 3 body (8:18/5:6). 

Poznámka: O poradí na 
3.–5. mieste pri rovnosti bodov 
rozhodlo skóre zo vzájomných 
zápasov – viď údaj za lomítkom.

Staršie žiačky: ZŠ s MŠ 
Hurbanova – Gymnázium 
J. Lettricha 9:1, ZŠ SNP 
Sučany 12:0, ZŠ H. Zelinovej, 
Vrútky 7:1, ZŠ P. Mudroňa 
15:1. ZŠ H. Zelinovej Vrút-
ky – Gymnázium J. Lettricha 
4:1, ZŠ SNP Sučany 6:1, ZŠ P. 
Mudroňa 3:2. Gymnázium 
J. Lettricha – ZŠ SNP Sučany 
5:1, ZŠ P. Mudroňa 5:4. ZŠ P. 
Mudroňa – ZŠ SNP Sučany 
5:4.

Poradie: 1. ZŠ s MŠ Hurba-
nova – 12 bodov (43:3), 2. ZŠ 
H. Zelinovej – 9 bodov (14:11), 
3. Gymnázium J. Lettricha – 
6 bodov (12:18), 4. ZŠ P. Mud-
roňa – 3 body (12:27), 5. ZŠ 
SNP Sučany – 0 bodov (6:28)

 (KP)

Víťazné tímy ZŠ s MŠ Hurbanova. 
Foto: Braňo Konečný

Žiaci
Skupina A: Gymnázium J. 
Lettricha - ZŠ J. Kronera 
2:0 (30:20), ZŠ A. Dubčeka 
2:1 (38:38), ZŠ N. Hejnej 2:0 
(30:18), SŠ Mošovce 2:0 (30:12). 
ZŠ A. Dubčeka - ZŠ J. Kro-
nera 2:0 (30:17), ZŠ N. Hejnej 
2:0 (30:16), SŠ Mošovce 2:0 
(30:20). ZŠ N. Hejnej - ZŠ J. 
Kronera 2:1 (39:34), SŠ Mošov-
ce 2:0 (30:22). ZŠ J. Kronera 
- SŠ Mošovce 2:1 (42:33).
Poradie v skupine A: 1. 
Gymnázium J. Lettricha (8:1) 
8 bodov, 2. ZŠ A. Dubčeka (7:2) 
7 bodov, 3. ZŠ N. Hejnej (4:5) 
4 body, 4. ZŠ J. Kronera (3:7) 3 
body, 5. SŠ Mošovce (1:8) 1 bod.

Skupina B: ZŠ s MŠ Dolinské-
ho – ZŠ s MŠ Hurbanova 2:1 
(40:31), SŠ Školská, Turč. Tep-

lice 2:0 (30:19), ZŠ P. Mudroňa 
2:0 (30:16), ZŠ SNP Sučany 
2:1 (42:27). SŠ Školská, Turč. 
Teplice - ZŠ s MŠ Hurbanova 
2:0 (31:27), ZŠ P. Mudroňa 2:0 
(30:18), ZŠ SNP Sučany 2:0 
(35:23). ZŠ s MŠ Hurbanova 
- ZŠ P. Mudroňa 2:0 (31:20), 
ZŠ SNP Sučany 2:0 (30:24). ZŠ 
SNP Sučany - ZŠ P. Mudroňa 
2:0 (30:18).
Poradie v skupine B: 1. ZŠ s 
MŠ Dolinského (8:1) 8 bodov, 
2. SŠ Školská, Turč. Tepli-
ce (6:2) 6 bodov, 3. ZŠ s MŠ 
Hurbanova (5:4) 5 bodov, 4. ZŠ 
SNP Sučany (3:6) 3 body, 5. ZŠ 
P. Mudroňa (0:8) 0 bodov.
Poznámka: Za každý víťazný set 
získalo družstvo 1 bod.

Zápas o 3. miesto: ZŠ A. 
Dubčeka - SŠ Školská, Turč. 

Teplice 2:0 (30:26).
Finále: ZŠ s MŠ Dolinského 
- Gymnázium J. Lettricha 2:1 
(38:26).

Žiačky
Skupina A, poradie: 1. ZŠ 
SNP Sučany, 2. KZŠ s MŠ A. 

Bernoláka, 3. ZŠ s MŠ Podháj-
ska, 4. ZŠ Nade Hejnej, 5. ZŠ 
s MŠ Dolinského. Skupina 
B, poradie: 1. Gymnázium J. 
Lettricha, 2. Evanjelická SŠ, 
3. ZŠ P. Mudroňa, 4. ZŠ s MŠ 
Hurbanova, 5. ZŠ A. Stodolu.

Finále: ZŠ SNP Sučany - Gym-
názium J. Lettricha 0:2 (22:50). 
Zápas o 3. miesto: KZŠ s MŠ 
A. Bernoláka - Evanjelická SŠ 
0:2 (35:50).

Poradie: 1. Gymnázium Jozefa 
Lettricha, 2. ZŠ SNP Sučany, 3. 
Evanjelická SŠ, 4. KZŠ s MŠ A. 
Bernoláka. Najlepšia hráčka 
turnaja: Alexandra Čana-
dyová (Gymnázium Jozefa 
Lettricha). 
 (KP)

VOLEJBAL Víťazné družstvo dievčat - 
Gymnázium J. Lettricha. 
Foto: archív MS
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PLÁVANIE
Mladší žiaci, prsia – 25 m: 
1. Ivan Bela, ZŠ N. Hejnej – 
17‚06 s, 2. Tomáš Mičo, ZŠ 
H. Zelinovej, Vrútky – 17‚17 s, 
3. Lukáš Klaudíny, Gymná-
zium J. Lettricha – 19‚18 s.
Mladší žiaci, voľný spôsob 
25 m: 1. Tomáš Mičo, ZŠ 
H. Zelinovej, Vrútky – 13‚7 s, 
2. Ivan Bela, ZŠ N. Hejnej – 
13‚74 s, 3. Lukáš Klaudíny, 
Gymnázium J. Lettricha – 
14‚05 s.
Mladší žiaci, štafeta – 
4 × 25 m: Mičo, Lonc, Kon-
tra, Hudy, ZŠ H. Zelinovej, 
Vrútky – 1:05‚2 min, 2. Bela, 
Svitek, Leja, Kováč, ZŠ 
N. Hejnej – 1:06‚0 min, 3. 
Klaudíny, Revilák, Turčan, 
Dirnbach – 1:07‚8 min.

Mladšie žiačky, prsia – 
25 m: 1. Stela Vytykačová, 
Evanjelická SŠ – 16‚84 s, 
2. Kristína Novinská, ZŠ 
H. Zelinovej, Vrúky – 17‚91 s, 
3. Tea Hlavajová, ZŠ Košťany 
n/Turcom – 18‚62 s.
Mladšie žiačky, voľný spô-
sob – 25 m: 1. Stela Vytyka-
čová, Evanjelická SŠ – 13‚18 
s, 2. Kristína Novinská, ZŠ 
H. Zelinovej, Vrúky – 13‚85 s, 

3. Tea Hlavajová, ZŠ Košťany 
n/Turcom – 14‚59 s.
Mladšie žiačky, štafeta 
4 × 25 m: 1. Rešetárová, Cibu-
lová, Tandláková, Romanová, 
ZŠ Školská, Turč. Teplice – 
1:03‚28 min, 2. Novinská, 
Košútová, Poloncová, Barno-
vá, ZŠ H. Zelinovej, Vrút-
ky – 1:03‚9 min, 3. Mitruško-
vá, Janovská, Pomšárová, 
Buryáneková, Evanjelická 
SŠ – 1‚08:5 min.

Starší žiaci, prsia 50 m: 1. 
Matej Liptai, Evanjelická 
SŠ – 32‚82 s, 2. Marek Machov-

čák, SŠ M. R. Štefánika, 
Vrútky – 33‚74 s, 3. Tomáš 
Rovnianek, ZŠ P. Mudroňa – 
37‚74 s.
Starší žiaci, voľný spôsob: 
1. Matej Liptai, Evanjelic-
ká SŠ – 25‚12 s, 2. Marek 
Machovčák, SŠ M. R. Šte-
fánika, Vrútky – 26‚67 s, 3. 
Daniel Gočaltovský, Edu-
key – 27‚24 s.
Starší žiaci, štafeta 
4 × 50 m: 1. Vadkerti, Minek, 
Heger, Liptai, ESŠ – 2:04‚0 
min, 2. Ondroušek, Reich, 
Hošala, Hjadlovský – Gym-
názium J. Lettricha – 2:07‚ 

6 min, 3. Novinský, Grilus, 
Doskočil, Hudy, ZŠ H. Zeli-
novej, Vrútky – 2:07‚7 min.

Staršie žiačky, prsia 
50 m: 1. Nela Gomolová, 
ZŠ Benice – 38 s, 2. Andrea 
Horváthová, Evanjelická 
SŠ – 38‚85 s, 3. Karolína 
Šmídová, ZŠ s MŠ Hurba-
nova – 39‚59 s.
Staršie žiačky, voľný spô-
sob: 2. Andrea Horvátho-
vá, Evanjelická SŠ – 29‚21 
s, 2. Nela Gomolová, ZŠ 
Benice – 29‚63 s, 3. Karo-
lína Šmídová, ZŠ s MŠ 
Hurbanova – 31‚81 s.
Staršie žiačky, štafeta 
4 × 50 m: 1. Horváthová, 
Wänkeová, Zibolenová, 
Vytykačová, Evanjelická 
SŠ – 2:20‚5 min, 2. Ton-
hajzerová, Jesenská, 
Kralovanská, Chytilková, 
ZŠ N. Hejnej – 3:02‚9 min, 
3. Smiková, Jakubcová, 
Adamčíková, Kubačáková, 
Gymnázium J. Lettricha – 
3:04‚8 min.
 (KP)

Žiaci, skupina A: ZŠ P. Mud-
roňa – ZŠ A. Dubčeka 37:9, 
ZŠ A. Stodolu 38:17, ZŠ s MŠ 
Podhájska 31:24. ZŠ Alexan-
dra Dubčeka – ZŠ A. Stodolu 
17:16, ZŠ Podhájska 23:16. ZŠ 
s MŠ Podhájska – ZŠ A. Stodo-
lu 18:15.
Poradie v skupine: 1. ZŠ P. 
Mudroňa – 6 bodov (106:50), 
2. ZŠ A. Dubčeka – 5 bodov 
(49:69), 3, ZŠ s MŠ Podhájska – 
4 body (58:69), 4. ZŠ A. Stodo-
lu – 3 body (48:73).

Žiaci, skupina B: Gymná-
zium J. Lettricha – ZŠ s MŠ 
Hurbanova 23:6, ZŠ J. Kronera 
40:0. ZŠ s MŠ Hurbanova – ZŠ 
J. Kronera 9:0.

Poradie v skupine: 1. Gym-
názium J. Lettricha – 4 body 
(63:6), 2. ZŠ s MŠ Hurbanova – 
3 body (15:23), 3. ZŠ J. Krone-
ra – 2 body (0:49).

Semifinále: Gymnázium 
J. Lettricha – ZŠ A. Dubčeka 
31:26, ZŠ s MŠ Hurbanova – ZŠ 
P. Mudroňa 10:40.
Zápas o 3. miesto: ZŠ A. Dub-
čeka – ZŠ s MŠ Hurbanova 
14:11.
Finále, zápas o 1. miesto: 
ZŠ P. Mudroňa – Gymnázium 
J. Lettricha 26:19.

Žiačky: ZŠ A. Dubčeka – 
Gymnázium J. Lettricha 
119:18, ZŠ s MŠ Hurbanova 

122:6. Gymnázium J. Lettri-
cha – ZŠ s MŠ Hurbanova 43:8.
Poradie: 1. ZŠ A. Dubčeka – 4 
body (241:24), 2. Gymnázium 
J. Lettricha – 3 body (61:127), 

BASKETBAL

3. ZŠ s MŠ Hurbanova – 2 body 
(14:165).  (KP)

Basketbal je dlhé roky pevnou 
súčasťou Turčianskych hier 

mládeže. 
Foto: Braňo Konečný

Matej Liptai z Evanjelickej spoje-
nej školy každý svoj štart pretavil 
na zisk zlatej medaily. Získal ich 
tak ako vlani tri. 
Foto: Braňo Konečný
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FLORBAL

Žiaci: KZŠ A. Bernoláka 
- ZŠ Krpeľany 3:0, ZŠ N. 
Hejnej 7:0, ZŠ Turany 4:2, 
ZŠ s MŠ Hurbanova 4:0, 
ZŠ s MŠ Podhájska 5:3. ZŠ 
s MŠ Podhájska - ZŠ N. 
Hejnej 3:0, ZŠ Turany 8:2, 
ZŠ Krpeľany 4:1, ZŠ s MŠ 
Hurbanova 3:1. ZŠ s MŠ 
Hurbanova - ZŠ Turany 
1:0, ZŠ N. Hejnej 1:1, ZŠ 
Krpeľany 4:1. ZŠ Krpeľany 

Chlapci
Žiaci, skupina A: ZŠ P. Mud-
roňa – ZŠ s MŠ Hurbanova 
7:9, ZŠ s MŠ Dolinského – ZŠ 
N. Hejnej 6:20, ZŠ s MŠ Hurba-
nova – ZŠ s MŠ Dolinského 8:6, 
ZŠ N. Hejnej – ZŠ P. Mudroňa 
23:7, ZŠ s MŠ Dolinského – ZŠ 
P. Mudroňa 13:5, ZŠ Hurbano-
va – ZŠ N. Hejnej 9:13.
Poradie v skupine: 1. ZŠ 
N. Hejnej – 6 bodov (56:22), 2. 
ZŠ s MŠ Hurbanova – 4 body 
(26:26), 3. ZŠ s MŠ Dolinské-
ho – 2 body(25:33), 4. ZŠ P. 
Mudroňa – 0 bodov (19:45).

Žiaci, skupina B: ZŠ Beni-
ce – ZŠ J. Kronera 17:2, ZŠ 
J. Kronera – Gymnázium 
J. Lettricha 6:18, ZŠ Benice – 
Gymnázium J. Lettricha 9:19.
Poradie v skupine: 1. Gym-
názium J. Lettricha – 4 body 
(37:15), 2. ZŠ Benice – 2 body 
(26:21), 3. ZŠ J. Kronera – 0 
bodov (8:35).

Semifinále: ZŠ N. Hejnej – ZŠ 
Benice 20:13, ZŠ s MŠ Hurba-
nova – Gymnázium J. Lettri-
cha 9:18.
Zápas o 3. miesto: ZŠ Hurba-
nova – ZŠ Benice 9:15. Finále, 
zápas o 1.miesto: ZŠ N. Hej-
nej – Gymnázium J. Lettricha 
9:14.

Konečné poradie: 1. Gymná-
zium Jozefa Lettricha Martin, 
2. ZŠ Nade Hejnej, 3. ZŠ Beni-

ce, 4. ZŠ s MŠ Hurbanova, 5. 
ZŠ s MŠ Dolinského, 6. ZŠ P. 
Mudroňa, 7. ZŠ J. Kronera.

Najlepší strelci: 1.–2. Felipe 
Rákoczy (ZŠ s MŠ Hurbano-
va), Šimon Tóth (ZŠ N. Hej-
nej) – 28 gólov, 3. Daniel 
Jusko (ZŠ Benice) – 18 gólov, 
4. Tomáš Rodák – 17 gólov 
(Gymnázium J. Lettricha). 
Najlepší brankári: 1. Filip 
Mesiaček (ZŠ N. Hejnej) – 
priemer 8‚8 gólov na zápas, 2. 
Matúš Papuščák (Gymnázium 
J. Lettricha) – priemer 9‚5 
gólov na zápas.

Dievčatá
Žiačky, skupina A: Evan-
jelická SŠ – ZŠ H. Zelinovej,  
Vrútky 8:2, ZŠ s MŠ Dolinské-
ho – ZŠ s MŠ Podhájska 9:1, 
ZŠ N. Hejnej – Evanjelická SŠ 
5:8, ZŠ H. Zelinovej, Vrútky – 
ZŠ s MŠ Dolinského 4:7, ZŠ 
s MŠ Podhájska – ZŠ N. Hej-
nej 1:9, Evanjelická SŠ – ZŠ 

s MŠ J. Dolinského 7:4, ZŠ 
H. Zelinovej,  Vrútky – ZŠ 
N. Hejnej 5:6, ZŠ s MŠ Podháj-
ska – Evanjelická SŠ 3:12, ZŠ 
N. Hejnej – ZŠ J. Dolinského 
5:4, ZŠ H. Zelinovej, Vrútky – 
ZŠ s MŠ Podhájska 3:0.
Poradie v skupine: 1. Evan-
jelická SŠ – 8 bodov (35:14), 2. 
ZŠ N. Hejnej – 6 bodov (25:16), 
3. ZŠ s MŠ Dolinského – 4 
body (24:17), 4. ZŠ H. Zelino-
vej, Vrútky – 2 body (14:21), 5. 
ZŠ s MŠ Podhájska – 0 bodov 
(5: 33).

Žiačky, skupina B: Gym-
názium J. Lettricha – ZŠ P. 
Mudroňa 11:4, ZŠ A. Stodo-
lu – ZŠ J. Kronera 7:5, ZŠ s MŠ 
Hurbanova – Gymnázium 
J. Lettricha 4:8, ZŠ Mudroňa – 
ZŠ A. Stodolu 5:5, ZŠ J. Kro-
nera – ZŠ Hurbanova 2:6, 
Gymnázium J. Lettricha – ZŠ 

HÁDZANÁ

Turnaja dievčat sa zúčastnilo 
až 10 družstiev. 

Foto: Braňo Konečný

A. Stodolu 8:1, ZŠ P. Mudro-
ňa – ZŠ s MŠ Hurbanova 2:6, 
ZŠ J. Kronera – Gymnázium 
J. Lettricha 2:7, ZŠ s MŠ Hur-
banova – ZŠ A. Stodolu 4:2, ZŠ 
P. Mudroňa – ZŠ J. Kronera 
6:3.
Poradie v skupine: 1. Gym-
názium J. Lettricha – 8 bodov 
(34:11), 2. ZŠ s MŠ Hurba-
nova – 6 bodov (20:14), 3. 
ZŠ Aurela Stodolu – 3 body 
(15:22), 4. ZŠ P. Mudroňa– 3 
body (17:25), 5. ZŠ J. Kronera – 
0 bodov (12: 26).
Semifinále: Evanjelická 
SŠ – ZŠ s MŠ Hurbanova 
11:3, ZŠ N. Hejnej – Gym-
názium J. Lettricha 9:6. 
Zápas o 3. miesto: ZŠ s MŠ 
Hurbanova – Gymnázium 
J. Lettricha 3:5. Finále, zápas 
o 1. miesto: Evanjelická SŠ – 
ZŠ N. Hejnej 9:6

Konečné poradie: 1. Evanje-
lická SŠ Martin, 2. ZŠ N. Hej-
nej, 3. Gymnázium J. Lettri-
cha, 4. ZŠ Hurbanova, 5. ZŠ 
Dolinského, 6. ZŠ A. Stodolu, 
7. ZŠ P. Mudroňa, 8. ZŠ H. Ze-
linovej, Vrútky, 9. ZŠ J. Kro-
nera, 10. ZŠ s MŠ Podhájska.

Najlepšie strelkyne: 1.–2. 
Katarína Kubačková (Gymná-
zium J. Lettricha) a Simona 
Pakánová (ZŠ s MŠ Hurba-
nova) – 18 gólov, 3.–4. Tereza 
Smiešková a Silvia Mikušáko-
vá (Evanjelická SŠ) – 17 gólov. 
Najlepšia brankárka: Amma 
Chromčíková (Evanjelická 
SŠ). (KP)

- ZŠ N. Hejnej 2:1, ZŠ Tura-
ny 3:2. ZŠ Nade Hejnej - ZŠ 
Turany 5:2.

Poradie: 1. KZŠ A. Bernoláka 
- 10 bodov (23:5), 2. ZŠ s MŠ 
Podhájska - 8 bodov (21:9), 3. 
ZŠ s MŠ Hurbanova 5 bodov 
(7:9), 4. ZŠ Krpeľany - 4 body 
(7:14), ZŠ N. Hejnej - 3 body 
(7:15), 6. ZŠ Turany - 0 bodov 
(8:21).  (KP)

Florbalisti KZŠ A. Bernoláka 
obhájili vlaňajšie prvenstvo. 

Foto: Tomáš Kubík
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